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Opustené domy rodia holuby 
Keby český rockový spevák a

gitarista Jiří Schelinger žil v
Dúbravke, jeho hit Holubí dům
by pravdepodobne nevznikol.
Takýto dom byt totiž nemusel
hľadať. Stojí pri Saratovskej ulici
blízko podchodu. Tak nazývajú
Dúbravčania výškovú ubytovňu
ministerstva vnútra, ktorú Re- 
gionálna veterinárna a potravi-
nová správa Bratislavy označuje
aj ako pôrodnicu holubov. 

LUCIA MARCINÁTOVÁ 

Stará červená pošta, dom holubí 
alebo aj niekdajšia ubytovňa minister-
stva vnútra, Skleník či objekt na Ulici 
kpt. Rašu. Neslávne slávne dúbravské 
ruiny. Posledná v poradí, čiže budova 
bývalej škôlky na Ulici kpt. J. Rašu v 
centre Dúbravky sa už mení. Z ruiny 
vznikne zariadenie pre seniorov. 

Dúbravčanmi prezývaný dom holubí 
pri Saratovskej ulici by sa mal podľa 
jeho vlastníka, firmy Sekyra Group De-
velopment, začať prestavovať v lete. A 
hoci to tak pri pohľade na 13-podlažný 
objekt nevyzerá, predaj prvých bytov 
sa už začal. Výškovú budovu niekdajšej 
ubytovne plánuje prerobiť na dostupné 
bývanie. Dokopy ich má byť v projekte 
nazvanom Saratovská 22 až 210. 

Dnes tu prebývajú len holuby. Lie-
tajú po okolí, kráčajú po balkónoch, 
rímsach. Vtáky využívajú opustené 
priestory na hniezdenie. Téme sme sa 
venovali v témach na 4. a 5. strane. Ria-
diteľ Regionálnej veterinárnej a potra-
vinovej správy Bratislava–mesto Miloš 
Mašlej tu približuje čo môže pomôcť pri 
regulovaní počtu holubov. 

Domovom holubov, no aj ľudí bez 
strechy nad hlavou je niekdajšia pošta 
rovnako pri Saratovskej ulici. Spájaná 
je s viacerými požiarmi či hláseniami 
o neporiadku. Jeden oheň zadymil ob-
jekt a okolie aj počas júna, horel však 
len odpad v ruine. Pošta má vydané 
aj búracie povolenie, ktoré je už prá-
voplatné. 

R OZ H Ý B AŤ S A S  B A S K E TO M  Č I  S L E D OVAŤ F I L M  P O D  H O LÝ M  N E B O M  

Kultúrne leto bude aj športové 
cvičenia, 
Akby ste chceli zvládnuť všetky 

letné dúbravské programy a 
museli by ste si asi vziať do-

volenku. Kultúrne a športové leto totiž 
spojilo programom nielen ponuku od-
delenia kultúry mestskej časti, ale aj 
športové kluby, združenia a dobrovoľ-
níkov, ktorí v Dúbravke niečo organi-
zujú. Núka tak pestrý a dlhý zoznam 
podujatí, no aj cvičení či sledovaní 
filmov pod holým nebom, turistiku i 
čítačku. 

Pre všetkých, ktorí chcú spevniť a 
vyformovať telo pripravila Monika 
Valuchová, manažérka a zakladateľka 
školy La Dansa School - TONING. 

Cvičenie je šetrné ku svalom aj kĺbom 
a posilňujú sa pri ňom všetky svalo-
vé partie bez činiek a závaží, a to iba 
vlastnou váhou na podložke v sprievo-
de dynamickej hudby. 

„Veľmi sa teším, že so skvelou a 
vždy pozitívne naladenou trénerkou 
budú môcť Dúbravčania cvičiť každý 
štvrtok v Parku Družba. Aby sme sa 
vyhli horúčavám, počas júla bude cvi-
čenie od 20:00 do 21:00 a v auguste 
od 19:30 do 20:30,“ približuje miest-
na poslankyňa Karina Remišová, člen-
ka Komisie kultúry. 

„Chýbať nebude ani bubnovačka 
s kapelou Jamadan v Parku Družba, 

ktorá bude 9. júla, či letné kino pred 
domom kultúry," dopĺňa miestny pos-
lanec Štefan Maceják. 

Novinkou v ponuke je napríklad 
Čítačka pod stromom v miestnej kniž-
nici či Summerbasket, ktorý má počas 
leta naučiť základy basketbalu deti 
i dospelých na športovisku Britskej 
školy. 

V programe nechýbajú ani festi-
valy - Za7horami – Dúbravský báb-
kový festival 24. augusta v amfiteátri 
či Spomienka na Deža, ktorá bude v 
Parku na Fedákovej písať 6. septem-
bra svoj ôsmy ročník. Program nájde-
te na str 18. (lum) 
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M V  Z D R A V O T N O M  S T R E D I S K U  P A R A C E L S U S  P R I B U D N E  N O V Á  A M B U L A N C I A  V Š E O B E C N É H O   

Na pacientov sa snažím pozerať 
Priznáva, že ide do rizika, 

či získa pacientov, no 
presvedčili ju grant, ktorý jej 
pomôže otvoriť novú ambu-
lanciu. V zdravotnom stre-
disku Paracelsus začne v lete 
ordinovať nová lekárka pre 
dospelých PETRA MENDLO-
VÁ. Hovorí o tom, prečo by 
sa nemali antibiotiká predpi-
sovať pričasto a prečo je dôle-
žitý dialóg lekára s pacien-
tom. Radí tiež, čo by si nemali 
ľudia zabudnúť pribaliť do 
lekárničky na dovolenku. 

ZHOVÁRALA SA 

LUCIA MARCINÁTOVÁ 

Často počúvame správy o za-
tváraní ambulancií, nedostatku le-
károv, seniorskom veku doktorov a 
podobne, vy však ste prišli naopak 
s otváraním. Prečo ste sa rozhodli 
zriadiť novú ambulanciu, aká bude a 
prečo práve tu v Dúbravke? 

Bude to ambulancia všeobecného 
lekára pre dospelých. Môj plán v op-
timistickej podobe je, že počas leta 
otvoríme ambulanciu v plnej prevádz-
ke. Nad Dúbravkou som premýšľala 
už dávno, najskôr som mala taký plán, 
že preberiem ambulanciu po nejakom 
odchádzajúcom doktorovi, ktorý už 
má kmeň pacientov, lebo je to jedno-
duchšie. Taká možnosť však aktuálne 
nebola. No keďže má Dúbravka viac 
než 30-tisíc obyvateľov, ktorí sú tu 
prihlásení, a obvodných lekárov pre 
dospelých je asi sedem či osem, a to 
je na počet pacientov stále málo, tak 
priestor tu je. Dokonca aj lekárka, 
ktorá tu pôsobí, ma prehovárala, nech 
ambulanciu otvorím, lebo majú veľmi 
veľa pacientov a potrebovali by nie-
koho ďalšieho. Keďže ale pacientov 
nepreberám, tak kým sa nazbierajú, 
príjem ambulancie bude nulový. 

Koľko pacientov by mal byť ten 
takzvaný kmeň pre lekára? 

Aspoň tých 1500 pacientov, aby sa 
utiahol chod ambulancie. Podarilo 
sa mi získať financie z prostriedkov 
mechanizmu na podporu obnovy a 
odolnosti Ministerstva zdravotníctva 
SR, a práve to ma presvedčilo, že do 
toho idem. Na začiatku to však bude 
a je neistota. 

A prečo teda Dúbravka? 
Bývam tu a mám Dúbravku rada, 

prirástla mi k srdcu. Odkedy sa nám 
pred 15 rokmi narodili deti, tak tu žije-
me a môj muž je Dúbravčan. 

Vaša ambulancia bude v stredis-
ku na M.Sch.Trnavského? 

Áno, v zdravotnom stredisku Para-
celsus. Aktuálne je tam päť všeobec-
ných ambulancií pre dospelých a sú 
tam aj špecialisti. 

Problém však je sa k niektorým 
špecialistom dostať. 

Termíny k špecialistom v Bratislave 
sú veľakrát také, že sa, bohužiaľ, člo-
vek načaká a špecialisti si termíny aj 
spoplatňujú. Všeobecný lekár špecia-
listu pacientovi odporučí, no kde sa 
pôjde dať človek vyšetriť je na ňom. 
Poisťovňa hodnotí všeobecného leká-
ra podľa mnohých kritérií a jedným z 
nich je napríklad aj to, ako často po-
sielajú pacienta k špecialistovi, čo je 
podľa mňa veľmi nešťastné. Ak je to 
priveľmi často, tak mu za to strhávajú 
body a klesá mu za to platba za pacien-
tov. Chcú asi odbremeniť špecialistov 
a chcú, aby všeobecný lekár riešil viac 
vecí. Na jednej strane je to pochopi-
teľné a všeobecný lekár by nemal byť 
ten, ktorý vypisuje lístočky k špecialis-
tovi, no na druhej strane obmedzovať 
to, že sa chcem poradiť s odborníkom 
a byť za to sankcionovaný, sa mi vidí 

nezmyselné. Mala by sa nájsť nejaká 
správna miera. 

Je v zdravotnom stredisku Para-
celsus aj röntgen? 

Nie, je tam len sonograf, na röntgen 
najbližšie treba chodiť do Karlovej Vsi 
alebo na Bory. 

Ako sa k vám bude dať „dostať“, 
bude sa u vás doplácať? 

Nie. Aj v podmienkach grantu, 
ktorý som na otvorenie ambulancie 
získala, bolo, že ako lekárka nemôžem 
spoplatňovať úkony, ktoré sú hradené 
poisťovňou. 

Budete mať teda zmluvy s pois-
ťovňami? 

Áno. Budú, samozrejme aj veci 
nad rámec poisťovne, napríklad aku-
punktúra, ktorú by som tam chcela 
tiež rozbehnúť, ak bude priestor a čas. 

Plánujete v ambulancii objed-
návkový systém pacientov? 

Systém objednávok rozbehnem 

podľa toho, koľko pacientov budem 
mať. Chcem mať počas dňa hodiny na 
akútnych pacientov a hodiny na pa-
cientov, ktorí sú objednaní na nejaký 
čas, napríklad na prevenciu. Nechcem 
miešať ľudí, ktorí prišli na preventív-
ku, s chorými, tak to robia aj pediatri, 
a je to veľmi rozumné. 

Aké má pacient aktuálne mož-
nosti, môže si lekára vybrať? 

Bratislavský samosprávny kraj vám 
musí zabezpečiť lekára podľa obvodu, 
miesta trvalého bydliska, ktorý vás 
musí zobrať, a to bez ohľadu na to, či 
má pacientov veľa alebo málo. Ak ľu-
dia nie sú spokojní, tak samozrejme 
môžu lekára zmeniť, a to raz za pol 
roka. Je slobodná voľba lekára. 

Ak sa človek rozhodne k vám 
prejsť, čo musí urobiť? 

Musí nás osloviť a my si kartu vyžia-
dame. Lekár je povinný kartu po vyžia-
daní poslať do siedmich dní. Pacient 
ju do ruky nedostáva, to nesmie. 

Pôsobíte aj aktuálne ako všeo-
becná lekárka? 

Áno, no atestácii mám viac. Pôvod-
ne som začínala ako anestéziológ a 
intenzivista, čo som robila asi 20 ro-
kov, tento rok som začala robiť naplno 
všeobecnú medicínu, ktorej atestáciu 
som mala už pred 10 rokmi. Mám aj 
licenciu z akupunktúry a posudkové-
ho lekárstva, čiže popri tom robím aj 
posudkového lekára. 

Čo znamená intenzivista? 
To znamená, že som robila na áre, 

s tými úplne najvážnejšími pacientmi, 
pacientmi v bezvedomí, kritickom sta-
ve. Počas pandémie, kedy bola úmrt-
nosť na áre aj 60 či 70 percent, to bolo 
veľmi náročné a deprimujúce. 

S akými trápeniami k vám ľudia 
ako všeobecnej lekárke najčastejšie 
prichádzajú? 

Najčastejšie bežné choroby, sezón-
ne, na jar a na jeseň sú to respiračné 
ochorenia, keď je sychravo sa objavu-
jú aj problémy so srdcom a tlakom. 

Keď je sychravo, je to pre kar-
diologických pacientov horšie? 

Sú obdobia, kedy sa kardiologické 
problémy objavujú častejšie, podob-
ne aj problémy s trávením, napríklad 
žalúdočné vredy sa ozývajú viac na jar 
a na jeseň. V lete toho býva menej, ľu-
dia sú často odcestovaní a riešia skôr 
akútne problémy. 

 

 

 
 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

Aktuálne sa blíži čas dovoleniek, 
prázdnin, čo by ste odporúčali neza-
budnúť zbaliť na cesty. 

Závisí aj od toho, kam človek ide. 
Chytiť vás môže hocičo, tak istotne by 
som zobrala základné voľnopredajné 
lieky – proti bolesti, môže bolieť hla-
va, brucho či zub, potom lieky proti 
horúčke, hnačke, pri dlhom cestova-
ní, má zas viac ľudí problém so záp-
chou. Počas leta určite nezabudnúť na 
opaľovacie krémy, krémy po opaľova-
ní, niečo proti uštipnutiu. So zdravot-
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L E K Á R A  P R E  D O S P E LÝ C H  

celistvo 
nou kartičkou by ste mali byť v rámci 
Európskej únie ošetrení, často je to 
tak, že ošetrenie zaplatíte v zahraničí, 
vezmete si z toho doklady a necháte si 
to preplatiť na Slovensku. 

Mávajú aktuálne ľudia viac 
chorôb, problémov v súvislosti s 
dobou, životným tempom, štýlom, 
napríklad cukrovka, depresie a po-
dobne? 

Dnes je veľmi veľa ľudí, ktorí majú 
nadváhu, a je možné to riešiť a veľa 
ľudí to aj našťastie chce riešiť. V čom 
dnes vidím veľké plus oproti minulos-
ti. Chcela by som na to upozorňovať, 
lebo s obezitou a nadváhou súvisí veľ-
mi veľa problémov, ktoré pribúdajú. 
Osveta a prevencia sa zameriavajú 
na problémy, ktoré nebolia, len môžu 
priniesť komplikácie a niekedy môžu 
mať až fatálne následky. Keď sa však 
na to príde, dá sa problémom predísť. 
To sa mi na všeobecnej medicíne veľ-
mi páči, a je to jeden 
z dôvodov, prečo sa 
jej chcem venovať. V 
ambulancii sa na pa-
cientov snažím poze-
rať celistvo, neriešiť 
len boľavé brucho či 
koleno. Dnes má pa-
cient veľa možností, 
a ja naozaj netla-
čím na to, že prvou 
voľbou sú lieky, na-
príklad antibiotiká. 
Stretávala som sa aj 
s tým, že ľudia ho-
voria, že im nechce 
všeobecný lekár 
predpísať antibiotiká 
a oni sú potom zby-
točne dlho chorí. To je vážny problém, 
s ktorým sa stretávam. Dnes je úžasná 
možnosť vyšetrenia v ambulancii na 
počkanie – CRP, ktoré ukáže, či ide 
o baktériu alebo virózu, lebo väčšina 
respiračných ochorení je vírusového 
pôvodu a tam je dobrý pokoj, čaj, vi-
tamíny. Medicína má dnes problém, 
že ľudia budú možno v budúcnosti 
zomierať opäť na ťažké infekcie, lebo 
vzniká veľmi veľa rezistencii u bakté-
rii. Dopomáha tomu práve aj pričasté 
predpisovanie antibiotík alebo ich 
nesprávne užívanie, keď sa človeku 
polepší ich napríklad vysadí, a to je to 
najhoršie. Je to teda tiež o rozhovore s 
pacientom a edukovaní. 

Človek si dnes nájde veľa infor-
mácií na internete, spýta sa umelej 
inteligencie, diagnostikuje sa často 
sám, stretávate sa s tým? 

Jasné, do istej miery je to fajn, že sa 
ľudia snažia byť informovaní, horšie to 
je, keď vám diktujú, čo máte urobiť, no 
myslím, že je to tiež aj o komunikácii. 
Ešte sa mi nestalo, že by som sa s nie-
kým nevedela dohodnúť, keď človeku 
vysvetlíte, ako uvažujete a prečo volíte 
daný postup, tak to väčšinu prijme. 

Spomínali ste krvný tlak, môže 
si pri tomto probléme človek pomôcť 
aj inak než liekmi, napríklad pohy-
bom, výživou? 

Áno, pokiaľ nie je ten tlak nejako 
extrémne vysoký, podobne aj cho-
lesterol či tuky, je prvou líniou určite 
zdravý životný štýl. Aj to je priestor 
všeobecnej ambulancie, o tom viac 
hovoriť, od návrhov cvičení cez výži-
vové doplnky po úpravu stravy. Keď 
má človek optimálnu váhu, optimálny 
pohyb a stravu, tak veľakrát tie veci, 
ktoré boli na začiatku hypertenziou, 
prediabetom sa dajú upratať. 

 
 

 

 

 
 

  
 

 
 

   
  

  

  

 

 

 

 

 

 
 

 
 

 
 

 

  

 

 
 

 

 

 
 
 
 

  

Krvný tlak nebolí, ako môže na 
neho človek prísť, že má tlak vyšší? 

Napríklad na preventívnych pre-
hliadkach, alebo pri meraní tlaku v le-
kárni či na akciách, tlakomer už dnes 
nie je drahá záležitosť. No môže tomu 
naznačovať napríklad náhle krvácanie 
z nosa, náhla bolesť hlavy, ktorá pred-

tým nebola, poru-
chy videnia, jednou 
z príčin môže byť 
napríklad je vysoký 
tlak. 

Fyzické zdravie 
často súvisí aj s psy-
chickým stavom. 
Venujú sa dnes ľudia 
viac aj tejto oblasti, 
psychického zdra-
via? 

Mali by sa 
(smiech). Na Slo-
vensku tento trend 
nastupuje len poma-
ly, keď si vezmete ta-
kého typického Slo-
váka, ktorý sa dnes 

stále niekam ponáhľa, stále niekomu 
závidí, stále niečo nestíha... áno toto 
všetko ovplyvňuje zdravie človeka. Je 
fajn ako prvý krok sa o tom na pre-
ventívke porozprávať so všeobecným 
lekárom. Treba o tom hovoriť. 

Nový terapeutický systém Giger už funguje. Foto: Rehabilitačné centrum HARMONY 

M O D E R N Á R E H A B I L I TÁC I A P R E  N A J M E N Š Í C H  
PAC I E N TO V D O S T U P N Á  V D Ú B R AV K E  

Viac pomoci, menej čakania 
Rehabilitačné centrum HARMONY, ktoré funguje v 

Dúbravke na Kudlákovej, rozširuje svoju liečbu. Vďaka 
novému terapeutickému systému Giger MD® sa zdvojnáso-
bila dostupnosť terapie pre najmenších pacientov a skrátila 
doba čakania. 

Rehabilitačné centrum Harmony 
má nový terapeutický systém Giger 
MD® určený pre našich najmenších 
pacientov. Pomáha ľuďom s detskou 
mozgovou obrnou či po úrazoch. 

Giger MD® je inovatívne certi-
fikované rehabilitačné zariadenie, 
ktoré umožňuje plynulý a koordino-
vaný pohyb končatín a trupu v ryt-
mickom tempe. Opakovaním týchto 
pohybov sa aktivuje nervový systém 
a podporuje sa vytváranie nových 
stereotypov,  ktoré vedú k lepšej mo-
torike, stabilnejšiemu držaniu tela a 
koordinovanejšiemu pohybu. Vďaka 
nízkym nárokom kladeným na úro-
veň spolupráce pacienta je terapia 
GIGER MD® vhodná aj pre veľmi 
malé deti už od dvoch rokov.  

„Dlhodobo sa snažíme, aby už tie 
najmenšie deti s pohybovými ťažkos-
ťami boli zaradené do odbornej tera-
pie čo najskôr.  Práve v ranom veku je 
plasticita mozgu najvyššia a účinná 
terapia v tomto období môže výraz-
ne ovplyvniť kvalitu ich budúceho 
života,“ hovorí Stanislava Klobucká, 
riaditeľka Rehabilitačného centra 
HARMONY.  „Prístroj nám umožňuje 
cielene a efektívne liečiť široké spek-
trum diagnóz – od detskej mozgovej 
obrny,  skoliózy a porúch držania tela, 
cez poúrazové stavy až po poruchy 
autistického spektra a geneticky pod-
mienené ochorenia.“ 

Terapia GIGER MD® v HARMO-
NY dopĺňa konvenčnú fyzioterapiu, 
roboticky asistovaný tréning chôdze 
a ďalšie špecializované postupy. 
HARMONY zakúpilo tento moder-
ný švajčiarsky rehabilitačný systém 
vďaka finančnému daru od zdravot-
nej poisťovne Dôvera.  

Nový prístroj zdvojnásobil do-

stupnosť terapie pre najmenších 
pacientov a skrátil čakaciu dobu zo 
4 či 5 týždňov na 1 či maximálne 2 
týždne. Jedna terapeutická jednotka 
trvá optimálne 21 minút a v závislos-
ti od diagnózy deti cvičia 1 – 5 krát 
týždenne. 

Rehabilitačné centrum Harmony 
sídli na Kudlákovej v blízkosti Zá-
kladnej školy Sokolíkova. Funguje 
už od roku 1991. Zariadenie, ktoré 
nepoznajú len pacienti, deti a ich ro-
dičia v Dúbravke či v štvrtom okrese, 
ale aj mimo Bratislavy. Poskytuje 
dostupnú zdravotnú starostlivosť u 
detí s neurologickými, ortopedickými 
a traumatologickými ochoreniami. 
Rehabilitačné centrum Harmony 
zriaďuje Bratislavský samosprávny 
kraj, funguje s podporou mestskej 
časti Bratislava-Dúbravka, ktorá mu 
budovu prenajíma, a financované je 
prevažne na základe zmlúv so zdra-
votnými poisťovňami. Snaží sa o dos-
tupné terapie pre každého pacienta 
bez dodatočných platieb. 

Terapeutické možnosti Harmony 
poskytuje komplexnú terapiu pohy-
bových porúch u detí s neurologický-
mi, ortopedickými a traumatologic-
kými ochoreniami. Jednou z ťažisko-
vých diagnóz je detská mozgová obr-
na, no zďaleka neostáva len pri nej. 

(lum) 

KONTAKTY 

Rehabilitačné centrum  -
HARMONY, n.o. 
Kudlákova 1849/2 
Bratislava – Dúbravka 
www.harmonyrc.sk 
die@dubravka.sk 

Osveta a prevencia sa 
zameriavajú na problé-
my, ktoré nebolia, len 

môžu priniesť kompliká-
cie a niekedy môžu mať 

až fatálne následky. Keď 
sa však na to príde, dá 
sa problémom predísť. 
To sa mi na všeobecnej 

medicíne veľmi páči, a je 
to jeden z dôvodov, prečo 

sa jej chcem venovať. 

mailto:die@dubravka.sk
www.harmonyrc.sk
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Kľúčik odomkol  
hviezdy 

ho opäť spevom. Na XIII.
V stredu 4. júna ožila

Spojená škola Dolinské-

ročníku obľúbenej celoslo-
venskej speváckej súťaže
pre zdravotne znevýhodne-
né deti s názvom Husľový
kľúčik sa stretli spevácke
talenty z celého Slovenska,
spolu 47 žiakov z 20 škôl. 

V úvodnom príhovore riaditeľ 
PhDr. Dionýz Ordódy privítal všet-
kých súťažiacich žiakov, ich pedagó-
gov, ako aj pozvaných hostí, Katarí-
nu Reinoldovú a Kálmána Petöcziho 
a z Ministerstva školstva, výskumu, 
vývoja a mládeže SR, Petru Klimovú 
z Regionálneho úradu školskej sprá-
vy v Bratislave. Po dojímavom vystú-
pení najmladších speváčikov zo špe-
ciálnej materskej školy Dolinského 
súťažili žiaci v piatich kategóriách. 

Spevácke výkony hodnotila v skut-
ku hviezdna porota. Pozvanie školy 
prijali známi speváci a hudobníci 
- Anabela Mollová, Marcela Laifero-
vá a páni Ján Berky Mrenica, Róbert 
Puškár. Predsedníčkou poroty bola 
speváčka JANAIS. Vypočuli sme si 
pestrú zmes ľudových i moderných 
piesní. Niektorí súťažiaci sa sami 
sprevádzali na hudobnom nástroji. 
Svojou hrou na heligónke všetkých 
zaujal Marko Gaňa. 

Porotcovia mali náročnú úlohu pri 
výbere tých najlepších z najlepších, 
pretože všetci súťažiaci predviedli 
excelentné výkony. Pred vyhlásením 
výsledkov prekvapili hudobníci Ber-
ky s Puškárom malým spontánnym 
koncertom. Na záver porotcovia vy-
hlásili ocenených žiakov. 

Víťazi jednotlivých kategórií boli 
odmenení diplomom, vecnými ce-
nami a každý účastník súťaže dostal 
aj praktické spomienkové darčeky. 
Poďakovanie patrí všetkým zúčast-
neným žiakom za nezabudnuteľný 
umelecký zážitok a krásny deň v ob-
klopení nádherných melódií. 

Marianna Potfajová 

Z  V Ý Š KO V E J  U B Y T O V N E  C H C Ú  M E N Š I E  B Y T Y  A J  PA R KO VA C Í  D O M  

Dom holubí začnú meniť v lete 
Dúbravčania ju nazývajú aj 

domom holubím, roky v 
nej okrem sivých vtákov totiž 
neprebýva nikto. Niekdaj- 
šiu policajnú ubytovňu pri 
Saratovskej ulici čaká konečne
zmena. Jej majiteľom je od 
roku 2023 firma Sekyra Group 
Development, ktorá objekt
plánuje premeniť na dostup-
né bývanie. Výškovú budovu 
získal developer pred dvomi 
rokmi zámenou s minister-
stvom vnútra. 

LUCIA MARCINÁTOVÁ 

Roky sa rozpadáva, trúsi sa omiet-
ka, kusy tehál odlietavajú do okolia, v 
okolí neporiadok, rozbité fľaše, občas-
ní aj pravidelní nocľažníci, návštev-
níci. Trápenie obyvateľov a strašiak 
mestskej časti. Niekdajšia ubytovňa 
ministerstva vnútra pri podchode 
Saratov. O rekonštrukcii objektu mi-
nisterstvo vnútra hovorilo už v roku 
2008. Napriek nákladnému projektu k 
nej neprišlo a výšková budova chátra-
la. Od roku 2020 je prázdna. 

Od mája 2023 je jej majiteľom firma 
Sekyra Group Development, sloven-
ská odnož známej českej developers-
kej spoločnosti Sekyra Group. V Bra-
tislave stojí napríklad za projektom 
Cubicon v Mlynskej doline. Z niek-
dajšej 11-poschodovej ubytovne na 
Saratovskej chce spraviť bytový dom 
s menšími bytmi. Projekt nazvala Sa-
ratovská 22, predaj bytov už spustili. 

„Pripravujeme kompletnú rekon-
štrukciu objektu na Saratovskej 22, v 
rámci ktorej vznikne 210 jedno, dvoj 
a trojizbových ubytovacích jednotiek 
a 85 parkovacích státí v parkovacom 
dome,“ hovorí konateľ firmy Sekyra 
Group Peter Klima. „Nástup na stavbu 
a začiatok stavebných prác predpokla-
dáme v mesiacoch august až septem-
ber tohto roka.“ 

Projekt už má vydané aj právoplat-

né všetky stavebné povolenia. Deve-
loper už spustil aj predaj limitova-
ného počtu bytov za uvádzacie ceny. 
Počas prác príde tiež k búraniu.

 „Pôjde jednak o vybúranie a vy-
pratanie vnútorných priestorov a 
očistenie stavby až na skelet a taktiež 
čiastočné búranie priľahlej jedálne 
kde vybudujeme parkovací dom,“ 
vraví Klima.

 Parkovanie plánuje stavebník 
riešiť v suteréne budovy a na troch 
úrovniach v parkovacom dome. „Spo-
lu bude k dispozícii 85 parkovacích 
miest v parkovacom dome a štyri 
garážové státia v suteréne budovy. 
Nenútime klientov povinne si k by-
tom kupovať aj parkovacie státia, ak 
napríklad nevlastnia auto a používa-
jú výlučne MHD. Ponúkame naopak 
parkovacie miesta na predaj aj oby-
vateľom okolitých bytoviek,“ dodal 
Klima. 

Parkovací dom by sa mal zazele-
nať, architekti ho navrhli ako objekt 
zo železobetónovej konštrukcie, ktorá 
bude opláštená ľahkou perforovanou 
oceľovou fasádou. Tú má doplniť 
vertikálna zeleň kombinovaná s ho-

rizontálnym popínavým porastom na 
pergolách na treťom podlaží parkova-
cieho domu. 

Výrazná vizuálna premena hmoty 
výškovej budovy sa nechystá. Archi-
tekt projektu Milan Škorupa zo spo-
ločnosti IPE – Consult, s.r.o hovorí, že 
hlavným zámerom rekonštrukcie rie-
šeného objektu bolo plne rešpektovať 
tvar a tektoniku pôvodnej architektú-
ry, ale zároveň využiť najmodernejšie 
poznatky stavebných materiálov a 
techniky v súčasnosti. 

„V rámci nevyhnutného zateplenia 
objektu dôjde k zmene povrchovej 
úpravy obvodového plášťa a farby 
fasády, výber harmonicky ladených 
farebných tónov a hra tieňov by mala 
u ľudí vyvolať ilúziu optimálne rastro-
vanej fasády. Zvýšenie kvality archi-
tektonického diela bude docielené vý-
menou okenných a dverných otvorov 
na fasáde a zámočníckych a klampiar-
skych prvkov. Hlavný dôraz sa kladie 
na úroveň technického riešenia a kva-
lity detailov v architektúre.“ 

Z plánovaných 210 bytov má byť na-
jviac dvojizbových, až 174, jednoizbo-
vých dvanásť a zvyšok trojizbových. 

Vizualizácia projektu Saratovská 22. Zdroj: Sekyra Group 

ODPADKY DO OHRÁDKY  
AJ TENTO ROK 

Oddelenie životného prostredia 
 pripravilo aj tento rok pre 

návštevníkov lesov okolia Dúbrav-
ky projekt ,,Odpadky do ohrádky". 
Vznikol na základe podnetov ľudí, 
ktorí pri prechádzkach vyzbie- 
rali odpad a nevedeli kam ho 
zložiť. Mestská časť preto zriadila 
miesta na troch najfrekventova-
nejších vstupoch do lesov, ktoré 
sú zároveň dostupné pre techniku. 
Nájdete ich: Polianky – cesta do 
lesa pod teplárňou, Villa Rusti-
ca - cesta od Technického skla, 
Plachého - cesta od rázcestia so 
závorou smerom k Oáze. 

ĎALŠIE TIENIDLÁ  NAD 
PIESKOVISKÁ 

Pripravený na teplé dni? 
Oddelenie životného prostre-

dia mestskej časti pokračovalo v 
osádzaní tienidiel nad pieskoviská 
na detských ihriskách. Od júna 
spríjemňujú hru aj na ihrisku 
DUNA, Žihadielko a v areáli Ma- 
terskej školy Galbavého. 

CENNÉ KOVY  
V INLINE SLALOME 

Angelika Pirhalová vybojovala 
na medzinárodnej súťaži Fre-

estyle Zvolen 2025, ktorá sa ko-
nala v sobotu 24. mája v Badíne,  
pre Slovensko i Dúbravku strieb-
ro a bronz v disciplínach freestyle 
battle senior mixed a freestyle 
classic senior mixed. Angelika sa 
venuje inline freestyle slalomu – 
športu. V parku na Pekníkovej ju 
môžete občas stretnúť pri trénin-
gu. Vedie klub Skateline, v ktorom 
sa deti učia milovať korčuľovanie 
a freestyle. Z Badína si klub 
Skateline odniesol 3 strieborné a 1 
bronzovú medailu. 

10 MEDAILÍ PRE 
DÚBRAVSKÝ KLUB 

Toľko vybojovali dievčatá z klub 
Ariwa Gym, ktorý trénuje v 

Technickom skle. Na medzinárod-
nej súťaži Fly Cup Martin 2025 vo 
vzdušnej akrobacii si v kategóriách 
amatér aj semi profi na kruhoch či 
plachtách odniesli 5 zlatých medai-
lí, 3 strieborné a 2 bronzové. 
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D Ô L E Ž I T É  J E  N E K Ŕ M I Ť   A  S ŤA Ž I Ť  M O Ž N O S T I  H N I E Z D E N I A  

Kŕmenie vedie holubov ku zvyku 
Holuby často krúžia nad

hlavami, zobú po chod-
níkoch, prebývajú a liahnu
sa v opustených budovách,
škárach panelákov. Podnety
na ich premnoženie, otázky
sa opakujú. Pomôcť by mohlo
najmä zodpovedné správanie
voči svojmu okoliu či vyrieše-
nie ich nocľahární a pôrod-
níc – prázdnych nevyužíva-
ných objektov. 
LUCIA MARCINÁTOVÁ 

Premena opustených budov nie je 
jednoduchá a ťahá sa roky, niečo môže 
urobiť každý a hneď. Holuby nekŕmiť, 
nevyhadzovať či nerozsýpať jedlo a ani 
drobky po sídlisku a verejnom pries-
tore, zatvárať objekty a udržiavať ich 
čisté. 

Regulácia počtu holubov je v kom-
petencii samospráv, správcov bytov, 
prípadne majiteľov nehnuteľností. 
Ide o problém, ktorý je potrebné riešiť 
komplexne, keďže holuby sa po zatvo-
rení jedného miesta presúvajú na iné. 

Riaditeľ Regionálnej veterinárna a 
potravinová správa Bratislava–mesto 
Miloš Mašlej pre Dúbravské noviny 
povedal, aké opatrenia môžu pomôcť 
pri regulovaní počtu holubov. Upo-
zornil na dôležitosť čistoty, zatvárania 
priestorov, odpadu i sťaženia možnosti 
hniezdenia. Dôležité je podľa neho ho-
luby nekŕmiť! Samotné kŕmenie holu-
bov nie je priestupkom, no v prípade, 
že kŕmením dochádza k znečisťovaniu 
verejného priestranstva, ide už o pries-
tupok a takýto čin môže riešiť mestská 
polícia. 

Kŕmenie holubov vedie vtáky aj k 
zvyku. Začnú sa totiž v okolí zdržovať 
a sústreďovať vo väčšom množstve. 
Mestská časť prijala v roku 2019 vše-
obecne záväzné nariadenie o dodr-
žiavaní čistoty a poriadku na území 
Dúbravky. Prikazuje dodržiavať čisto-
tu a verejný poriadok v mestskej časti, 
zakazuje „znečisťovať verejné pries-

transtvá výkalmi chovaných zvierat, 
sypaním krmiva vtáctvu alebo prikr-
movaním túlavých či voľne žijúcich 
zvierat.“ 

Holuby vyhľadávajú neobývané 
priestory najmä na hniezdenie. 

Často vidno holuby v starších, me-
nej obývaných domoch, najmä sedieť 
na oknách, strechách, neuzavretých 
balkónoch. Takýmto dúbravským „ho-
lubím domom“ je napríklad chátrajúca 
ubytovňa ministerstva vnútra. Holuby 
si z nej urobili akúsi pôrodnicu. Podľa 
Mašleja, holuby vyhľadávajú neobý-
vané priestory najmä na hniezdenie. 
Prilietajú však aj na balkóny panelá-

kov a trápia obyvateľov. Ak sa holuby 
zahniezdia na balkóne bytu, vzniká ne-
príjemná situácia so zvýšeným množ-
stvom holubov v okolí a s tým súvisia-
cim výskytom ich exkrementov. 

„Za vzniknutý stav je plne zodpo-
vedný majiteľ, respektíve nájomca,“ 
vraví riaditeľ regionálnej veterinárnej 
a potravinovej správy. Tento problém 
by sa mal potom riešiť prostredníc-
tvom špecializovanej firmy, odstrániť 
exkrementy holubov, prípadne ich 
mŕtvych tiel. Mestské holuby bývajú 
aj prenášačmi chorôb. Môže ísť na-
príklad o ornitózu, prenášanú bakté-
riami rodu chlamýdia, vtáčiu tuber-
kulózu, salmonelózu, trichomoniázu, 
čiže vnútorné parazitárne ochorenie, 
kliešťovú encefalitídu, ktorú prenášajú 
holubie kliešte, toxoplazmózu, ktorej 
môže byť holub medzihostiteľom, ale-
bo aj pseudomor, vírusové ochorenie 
domácich a voľne žijúcich vtákov.

 „Všetkými spomenutými ochore-
niami sa človek môže nakaziť výlučne 
v prípade, ak je v bezprostrednom a 
pravidelnom kontakte s chorým holu-
bom,“ dodáva Mašlej. 

REGULOVANIE 
HOLUBOV - RADY: 

Dodržiavanie čistoty na uliciach. 
Zatváranie zberných nádob na 
odpad, kontajnerových stojísk 
a všetkých priestorov. 
Nekŕmiť a zamedziť prístup 
k zdroju potravy. 
Sťažiť možnosť hniezdenia, zame-
dziť prístupy – povaly, balkóny.  

Obľúbeným miestom holubov je aj Dom služieb. Foto: Peter Považan 

Anketa Dúbravských novín: 

My sa pýtame, 
vy odpovedáte 

Milí čitatelia, radi by sme vás viac 
zapojili do „dúbravského diania“ a 
zároveň chceme spoznať váš názor. 

Pokračujeme v našej ankete. Dnes 
otvorená otázka o dúbravských rui-
nách a holuboch zároveň. 

V Dúbravských novinách bude-
me postupne klásť otázky, ktoré nás 
- vás zaujímajú. Vy sa budete môcť 
pohodlne vyjadriť prostredníctvom 
formulára, kam vás nasmeruje QR 
kód, ktorý nájdete  pri otázke. Vypl- 
nením formulára sa zároveň zapája-
te do súťaž o dúbravské tričko. 

. 
KTORÚ OPUSTENÚ BUDOVU, 

RUINU V MESTSKEJ ČASTI A  „DOM 
HOLUBOV“ ZÁROVEŇ POVAŽUJE 
ZA NAJVÄČŠÍ PROBLÉM, STRAŠIAK 
V DÚBRAVKE? 

AKO SA ZAPOJIŤ  
DO ANKETY V 3  KROKOCH: 

1.  Zoberte si mobilný telefón a 
otvorte aplikáciu "Kamera" 

2. Namierte na QR kód a kliknite 
 na "Otvoriť odkaz" 
3. Hlasujte v ankete 

FUTBAL HRALI 
AJ LENIVÉ PANDY 

Základná škola Pri kríži zorgani-
zovala počas prvej júnovej so-

boty už 13. ročník Športového dňa s 
futbalovým turnajom o pohár školy. 
Objavili sa lenivé pandy, bleskové 
kopačky, čerti z pekla i lokomotíva 
lajdáci a ďalší so svojským názvom 
triedneho futbalového družstva. Pre 
„nepriaznivcov“ alebo nehráčov fut-
balu boli k dispozícii športové hry  
v átriu, maľovanie na tvár, účesy, 
výroba šperkov, dobroty, tombola 
a stretnutia. V sprievodnom pro-
grame bolo vidieť jednotlivé triedy, 
talenty školy. 

PREDPRÁZDNINOVÉ 
UPRATOVANIE 

Viac než 40 rodičov, žiakov 
a učiteľov ZŠ Sokolíkova sa 

pustilo do veľkého upratovania.  
Brigádnici vypratali starý nábytok, 
koberce a stoličky až do zaplnenia 
veľkokapacitného kontajnera. Na- 
tierali tiež školský plot, brúsili lavi-
ce a sadili nové kvety v záhrade. 

PREDNÁŠKA PRIBLÍŽILA  
KRÁSY SLOVENSKA 

Katarína Grunwald, pred-
sedníčka MO JDS Bratisla-

va-Dúbravka, zorganizovala 
prednášku na tému UNESCO-
-nehmotné dedičstvo Slovenska 
pre členov JDS a denných centier. 
Prednášajúca Dr. Vargová priblíži-
la, aký je cieľ organizácie UNESCO 
a jej zameranie, ale i to, ktoré štáty  
sú jej členmi. Upozornila, že pri  
výbere sa prihliada na kritériá 
kultúrne alebo prírodné. Zamerala 
sa aj na analýzu nehmotného kul-
túrneho dedičstva Slovenska, ktorú 
doplnila ukážkami videozáznamu 
konkrétnych lokalít. 

ZBIERKA DETI DEŤOM 
ÚSPEŠNÁ 

Ajtento rok bola Zbierka deti 
deťom úspešná. Zapojili sa do 

nej tri základné školy v Dúbravke 
– ZŠ Sokolíkova, Beňovského a Pri 
kríži. Pri zbere hračiek pomáhali  
aj rodičia. Miestni poslanci Karin 
Remišová a Štefan Maceják plánujú 
v tejto zbierke pokračovať aj o rok.  
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Páči sa ti u nás? Pridaj sa k nám a staň sa 
dobrovoľníčkou. Nie je to náročné a zahŕňa to 
množstvo výhod. Zapájaj sa do našich aktivít a užívaj 
si pocit, že robíš niečo pre svoju komunitu. 

vstup do herní a na prednášky 
zdarma 
možnosť využívať knižnicu 
RC Macko zdarma 
možnosť využívať priestory RC 
Macko na detské oslavy 
zvýhodnené ceny za rodinné 
fotenia 
nové priateľstvá a mnoho 
iného... 

služba na herničkách v 
dňoch, kedy ti vyhovuje 
pomoc s chodom RC 
Macko - rozvíjaj svoj 
potenciál v mnohých 
oblastiach 
účasť na Valných 
zhromaždeniach 
a poradách 

ˇ̌ˇ̌DOBROVOLNÍCKOUDOBROVOLNÍCKOU 

NAPÍŠ NÁM NA:NAPÍŠ NÁM NA: 

 
M E S T S K Á  Č A S Ť  
B R A  T I S L A  V  A  -
-  D Ú B R A V K A  

MČ Bratislava - Dúbravka prijme do pracovného pomeru 

ŠOFÉR SKUP. C - TECHNICKÝ ZAMESTNANEC 
V TERÉNE ODDELENIA ŽIVOTNÉHO PROSTREDIA 

Náplň práce: udržiavanie čistoty a poriadku 
verejných plôch v mestskej časti Bratislava-
-Dúbravka, obsluha pracovného nákladného 

vozidla, čistenie verejných plôch pomocou tech-
niky ale i ručne, hrabanie lístia, zametanie ciest 

a chodníkov, vyprázdňovanie smetných košov na 
verejných priestranstvách, údržba verejnej zelene 

a ďalšie drobné terénne práce podľa pokynov  

vedúceho oddelenia. Požadované vzdelanie: ne-
ustanovuje sa, Podmienkou je splnenie požado-
vaných predpokladov: vodičský preukaz skupiny  
C, prax vodiča nákladného vozidla minimálne 2 

roky. Osobnostné predpoklady: presnosť, spoľa-
hlivosť, proaktívny prístup, osobnostné a morál- 
ne predpoklady. Miesto výkonu práce: Miestny  

úrad mestskej časti Bratislava-Dúbravka. 

Pracovný pomer: plný  
pracovný úväzok, doba neurčitá. 

Nástup: ihneď alebo podľa doho-
dy. Odmeňovanie: podľa zákona č. 

553/2003 Z. z., plat od 1 300,- EUR 
brutto/mesačne 

Žiadosti o prijatie a štruktúrovaný  
životopis zasielajte písomne na 
adresu: mestská časť Bratisla-

va-Dúbravka, Žatevná 2, 844 02 
Bratislava alebo e-mailom na 

adresu: maria.frtusova@dubravka.
sk. Dovoľujeme si Vás informovať, 
že kontaktovať budeme len vybra-

ných uchádzačov, ktorí budú 
spĺňať naše požiadavky a budú 

pozvaní na osobný pohovor. 

mailto:maria.frtusova@dubravka
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Š E S Ť  N O V Ý C H  T R I E D  N A  Z Á K L A D N E J  Š K O L E  B E Ň O V S K É H O  P R E  T A K M E R  1 5 0  Ž I A K O V  

Prístavba na Beňovského postupuje
Mestská časť rozširuje 

kapacity základných 
škôl v Dúbravke. Pri Základ-
nej škole Beňovského vzniká 
prístavba. Dokončená má byť 
v máji budúceho roku. Práce 
budú pokračovať aj počas 
letných prázdnin. 

Nové domy i celé štvrte. Podoba 
Dúbravky sa mení, mestská časť sa roz-
širuje. To všetko okrem komplikácií s 
dopravou prináša aj problémy s kapa-
citou v školách. Riešenie na Základnej 
škole Beňovského núka prístavba. 

Projekt rozšírenia kapacít základ-
ných škôl v Dúbravke spustila mestská 
časť ešte začiatkom roka 2023 spraco-
vaním architektonickej štúdie v dvoch 
variantoch rozšírenia – v ZŠ Beňovské-
ho a v ZŠ Nejedlého. 

„Po zvážení a vyhodnotení oboch 
možností, vrátane majetkových práv 
k dotknutým pozemkom, bolo prijaté 
rozhodnutie rozširovať kapacitu v ZŠ 
Beňovského,“ priblížil starosta Martin 
Zaťovič. „V auguste 2023 sme podpí-
sali zmluvu na spracovanie kompletnej 
projektovej dokumentácie na rozšíre-
nie školy a začali sme stavebné kona-
nie. Táto etapa projektu bola zavŕšená 
vydaním stavebného povolenia v júni 
2024. Vzhľadom na to, že mestská časť 
nemá a nemala žiadne možnosti prefi-
nancovania tohto rozšírenia kapacity 

školy z externých fondov, pripravili 
sme do rozpočtu na rok 2025 návrh na 
schválenie bankového úveru vo výške 
2,0 mil. eur a pripravili verejné ob-
starávanie na dodávateľa stavebných 
prác.“ Po skončení všetkých príprav-
ných etáp tohto projektu podpísala 
mestská časť vo februári 2025 zmlu-
vu o dielo na zhotovenie Rozšírenia 
kapacity ZŠ Beňovského a od marca 
zhotoviteľ začal so stavebnými práca-
mi. Zhotoviteľom je spoločnosť EURO-
-ŠTUKONZ a.s., ktorá stavebné práce 
rozdelila na tri etapy. „Rozšírenie exis-
tujúcej časti základnej školy vo forme 
prístavby zachováva princípy tvorby 
vnútorného priestoru. Objekt prístav-
by je riešený ako dvojpodlažná budova 
bez podpivničenia, zastrešená plochou 
strechou,“ približuje Erika Stopková, 
ekonomická riaditeľka spoločnosti 

EURO-ŠTUKONZ. Prístavba bude mať 
nepravidelný obdĺžnikový pôdorys. Jej 
výška bude korešpondovať s výškou 
existujúcej budovy školy. Dilatačne 
bude prístavba oddelená od existujúcej 
budovy a pôdorysne bude prepojený 
na každom podlaží v priestore chodby 
s existujúcim objektom. Prepojenie si 
tak vynúti stavebné úpravy v existujú-
cich učebniach, z ktorých sa vytvorí 
prepojovacia chodba a upraví sa pôdo-
rysná veľkosť učební. 

„Zriadenie bezbariérovej prevádzky 
v prístavbe medzi prvým a druhým 
nadzemným podlažím bude zabezpe-
čené navrhovanou schodiskovou ploši-
nou pre ZŤP,“ dodáva Stopková. 

Dvojpodlažnou prístavbou vznikne 
šesť nových učební s celkovou kapaci-
tou 144 žiakov. Na prvom podlaží sú tri 
kmeňové učebne s kapacitou 24 žiakov 

v jednej, kabinet pre učiteľov a samo-
statné sociálne zariadenia pre žiakov, 
učiteľov a sociálne zariadenie pre imo-
bilných. Súčasťou sociálnych zariadení 
je aj miestnosť pre upratovačky. 

„Chodbový trakt so schodiskom na-
dväzuje na chodbu existujúceho pod-
lažia školy. Z chodby je tiež navrhnu-
tý bezbariérový prístup do exteriéru 
areálu školy, ktorý zároveň slúži ako 
únikový východ do voľného priesto-
ru,“ spresňuje Stopková. Vysvetľuje, 
že druhé podlažie prístavby dispozične 
kopíruje prvé. Na dokončenie prístav-
by má zhotoviteľ podľa zmluvy 15 me-
siacov. Prístavba by mala byť v zmysle 
zmluvy odovzdaná mestskej časti naj-
neskôr do konca mája 2026. Následne 
mestská časť zrekultivuje aj dotknu-
té vonkajšie priestory školy, vrátane 
ihriska a parčíka. (lum) 

PRÍSTAVBA ZŠ BEŇOVSKÉHO: 
Tri  stavebné etapy – v máji 2025 
boli ukončené práce na prvej 
etape, druhá etapa prebieha od 
júna 2025; 
šesť nových učební v dvojpod-
lažnej prístavbe, 2 kabinety a 
sociálne zariadenia pre žiakov, 
učiteľov aj imobilných; 
dokončenie celej stavby, vrátane 
terénnych úprav do konca mája 
2026. 

Vizualizácia prístavby Základnej školy Beňovského. Zdroj: Proka Projekt 

P O M O C N Ú  R U K U  P O D Á V A  Š T Á T ,  D Ú B R A V K A  A J  O Z  V A G U S  

Medzimiesto podporí v núdzi 
Počas života sa môžeme 

ocitnúť v rôznych nároč-
ných sociálnych situáciách a 
okrem možných finančných 
problémov nás neraz paraly-
zujú pocity hanby či bezmoc-
nosti. Dobrou správou je, že 
na to nemusíme byť sami. 

Jednou z možností je obrátiť sa na 
občianske združenie Vagus. To pro-
stredníctvom svojho integračného 
programu Medzimiesto poskytuje 
podporu ľuďom, ktorí sa ocitli v ži-
votnej kríze a hľadajú odbornú po-
moc, nedokážu platiť nájom a hrozí 
im strata bývania alebo už o svoj do-
mov prišli, zápasia s dlhmi (napríklad 
voči zdravotnej a sociálnej poisťovni, 
u mobilného operátorova či v doprav-
nom podniku za pokutu), poznajú nie-
koho blízkeho, kto nejakej náročnej 
situácii čelí. 

Integračný program poskytuje bez-
platné odborné sociálne poradenstvo 
prispôsobené konkrétnej situácii. 
Poradkyne a poradcovia vám vysvet-
lia, ako riešiť vaše dlhy, napr. formou 
splátkových kalendárov. Poradia vám 

aj pri komunikácii so štátnymi inštitú-
ciami, pomôžu zorientovať sa v sociál-
nych dávkach a podporia vás pri hľa-
daní alebo udržaní si práce a bývania. 
Program neposkytuje finančné príspe-
vky, ale odbornú a ľudskú podporu. 

My ľudia sa niekedy obávame požia-
dať o pomoc, pretože to v nás môže 
vyvolávať pocity hanby či zlyhania. 
Niekedy však jednoducho nemáme 
dosť síl, možností a najmä potrebných 

informácií, aby sme náročnú situáciu 
zvládli sami. V takýchto chvíľach sú 
odborníčky a odborníci pripravení po-
skytnúť nielen odborné poradenstvo, 
ale aj podporu a ľudský prístup. Ne-
bojme sa preto využiť túto pomoc. 

Ľudia s trvalým pobytom v Dúbrav-
ke môžu tiež kontaktovať Oddele-
nie sociálnych vecí a zdravotníctva 
mestskej časti, ktoré posúdi nárok 
na prípadnú pomoc, ako napríklad 

jednorazovú dávku v hmotnej núdzi, 
dotáciu na stravu a školské pomôcky, 
posúdenie odkázanosti na sociálnu 
službu. Oddelenie nájdete v budove 
na Žatevnej 4. 

Klára Ševčík Bernátová, OZ Vagus 

INEGRAČNÝ PROGRAM 
MEDZIMESTO 

Mgr. Dominika Kráľová 
(koordinátorka integračného 
programu Medzimiesto 
dominika.kralova@vagus.sk 
0915 726 169 
Po - Pi, 9:00 - 16:30 

PORADŇA KOMPLEXNEJ 
POMOCI BRATISLAVA 

Bezplatné poradenstvo v oblasti 
dlhov poskytuje aj štátna 
Poradňa komplexnej pomoci. 
Jarošova 1 
0905 678 708 
www.pkp.gov.sk 
Po - Ut, 8:00 - 12:00, 13:00 - 15:00 
St: 8:00 - 12:00, 13:00 - 17:00 
Št: 8:00 - 12:00, 13:00 - 14:00 
Pia: 8:00 - 12:00 

Ilustračné foto: OZ Vagus 

www.pkp.gov.sk
mailto:dominika.kralova@vagus.sk
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prijme do pracovného pomeru 

ÚDRŽBÁR – ELEKTRIKÁR 
ODDELENIA  

HOSPODÁRSKA SPRÁVA 

Náplň práce: samostatná odborná práca 
pri oprave a údržbe objektov mestskej časti, 

oprava a údržba elektrických zariadení v  
budovách ktoré patria pod správu mestskej 
časti, vedenie a bežná údržba prideleného 

služobného vozidla, vykonávanie ostatných 
prác súvisiacich s činnosťou oddelenia hospo-
dárska správa Požadované vzdelanie: úplné 

stredné vzdelanie elektrotechnické alebo 
vyučený  v odbore elektrotechnik Podmienkou 

je splnenie požadovaných predpokladov: 
vodičský preukaz skupiny B, uchádzač musí 

spĺňať minimálne elektrotechnickú kvalifikáciu 
podľa vyhlášky MPSVaR SR č. 508/2009 Z.z. 
elektrotechnika podľa §21 pre činnosti vyko-
návané na technickom zariadení elektrickom 

M E  S T S K Á  Č A S Ť  
B R A  T I S L A  V  A  -
-  D Ú B R A  V K A  

vrátane bleskozvodu s napätím do 1000V (E2), 
trieda objektu A – objekt bez nebezpečenstva 
výbuchu, prax minimálne 1 rok Osobnostné 
predpoklady: presnosť, spoľahlivosť, proak-
tívny prístup, osobnostné a morálne pred-

poklady  Miesto výkonu práce: mestská časť 
Bratislava-Dúbravka 

Pracovný pomer: 
plný pracovný úväzok, 

doba neurčitá 
Nástup: ihneď alebo podľa dohody  

Odmeňovanie: 
podľa zákona č. 553/2003 Z. z., 
plat 1500,00 brutto/mesačne 

Žiadosti o prijatie a štruktúrovaný ži-
votopis zasielajte písomne na adresu:  

mestská časť Bratislava-Dúbravka, 
Žatevná 2, 844 02 Bratislava alebo 
e-mailom na adresu: maria.frtuso-
va@dubravka.sk. Dovoľujeme si Vás 
informovať, že kontaktovať budeme 

len vybraných uchádzačov, ktorí budú 
spĺňať naše požiadavky a budú pozvaní 

na osobný pohovor. 

hudba 
llteratúra 

umenle 

6.september od 12:00
Park na Fedákovej v Dúbravke
OD 11:00 
RANDE S MESTOM: DIELA VO VEREJNOM PRIESTORE 
OD 13:00 
HARMÓNIA - ORCHESTER DETÍ A MLÁDEŽE PRI ZUŠ 
E. SUCHOŇA, BABELE BEAT BAND, DANIEL BRLIT
KATARÍNA KOŠČOVÁ A DANIEL ŠPINER 

PETER LIPA BAND 
SUPA•VEC 
FT.ŠIMON ŠVIDRAŇ 
TALENT TRANSPORT 
KUBO URSINY & PROVISORIUM 
OBLAČNÝ SYSTÉM, NOČNÍ JAZDCI
MIRIAM HALAMIČKOVÁ - PIESNE NIELEN PRE DETI 
VEČERNÍČEK OD NEVADIVADLA 

P O D U J AT Í M  S P R E V Á D Z A :  O L I V E R  R E H Á K  

M E S T S K Á  Č A S Ť  
B R AT I S L A  VA  
-  D Ú B R A  V K A  

SPOĽAHLIVÝ SERVIS 
BEZ ČAKANIA? 

PRÁVE STE 
HO NAŠLI! 

V našom novom servise AGROTEC Slovensko 
v Lamači opravíme vaše auto rýchlo, efektívne 
a profesionálne – pretože váš čas je pre nás 
dôležitý. Servisujeme všetky značky osobných 
a ľahkých úžitkových vozidiel. 

HODONÍNSKA 6712/11, 
BRATISLAVA – LAMAČ 

OBJEDNAJTE SA IHNEĎ 

VOĽNÉ KAPACITY 

www.agrotecslovensko.sk | Tel.: +421910165139 

www.agrotecslovensko.sk


M E S T S K Á  Č A S Ť  
B R A T I S L A V A  - 
-  D Ú B R A V K A  

tlacove@dubravka.sk 
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RADY ZÁHRADKÁROM 

Kontrolujeme pôdu 
a množstvo zrážok 

Záhrada je súčasť nášho života. Popri 
práci nám dáva aj čas na odpočinok, 

prečistenie mysle, spomienky a plány. 
Hovorí Milan Trstenský, člen komunit-
nej Vodárenskej záhrady o. z. Živica. 

Záhradkár v júli: Kontrolujeme vlahu 
v pôde a množstvo prírodných zrážok. 
Rastliny zalievame individuálne, podľa 
potreby jednotlivých druhov, radšej ob-
časnou výdatnou zálievkou, ako každo-
denným kropením. 

Denné kropenie potrebujú len tráv-
niky a niektoré druhy kvetov, zabez-
pečíme tým predovšetkým sviežosť 
vzduchu v záhradke. Retenčné nádrže 
vyčerpáme do sucha, prípadne premno- 
ženiu komárov zabraňujeme biologic-
kými insekticídmi v retenčných nádrži-
ach a mlákach v okolí záhrad. 

Kvety: Po odkvitnutí presádzame 
kosatce. Ruže po odkvitnutí zostrihne-
me na 2 – 3 očká. Výdatne ich zalejeme, 
prihnojíme žihľavovým výluhom. Na 
všetkých rastlinách odstraňujeme od-
kvitnuté kvety, na letničkách môžeme 
najkrajšie kvety ponechať na zber se- 
mien na budúcoročný výsev. 

Drobné ovocie: Zostriháme jahody, 
trojročné a staršie odstránime, na ich 
miesto priložíme jeden výrastok zo šľa-
húňov prípadne presadíme už zakore-
nené nové sadenice. 

Ovocné stromy: V posledných ro-
koch sa stále viac praktizuje celoročný 
rez. Odstraňujeme choré, dovnútra 
rastúce konáre a výhony, podľa potre-
by presvetľujeme. Priebežne robíme 
prebierku plodov, nechávame len nepo-
škodené plody. Preťažené konáre podo-
pierame palicami. 

Zelenina: Intenzívne zalievame pa-
priku, cukety, uhorky,  patizóny a te-
kvicu. Paradajky zalievame len pri vý-
nimočnom suchu, ich koreňový systém 
si dokáže zabezpečiť vlahu aj z väčšej 
hĺbky. Môžeme si pomôcť mulčovaním, 
udržíme tým  vlahu a obmedzíme rast 
buriny. Cibuľa a cesnak sú suchomilné 
rastliny, ich optimálny zber je po 2 – 3 
týždňoch bez dažďa a zálievky. Zabez-
pečíme tým ich lepšiu vyzretosť a skla-
dovateľnosť. 

M E S T S K Á  Č A S Ť  
B R A T I S L A V A  - 
-  D Ú B R A V K A  

prijme do pracovného pomeru 

UČITEĽ/UČITEĽKA
DO MATERSKÝCH ŠKÔL 

Požadované vzdelanie: úplne 
stredné odborné vzdelanie alebo 
vysokoškolské vzdelanie, splne-
nie kvalifikačných predpokladov 
podľa zákona č. 138/2019 Z.z. 
o pedagogických a odborných 

zamestnancoch a o zmene a do-
plnení niektorých zákonov v znení 
neskorších predpisov a v súlade s 
vyhláškou  MŠ SR č. 1/2020 Z. z., 
ktorou sa ustanovujú kvalifikačné 

predpoklady a osobitné kvalifikačné 
požiadavky pre jednotlivé kategó-

rie pedagogických a odborných 
zamestnancov Osobnostné pred-
poklady: vzťah k deťom, presnosť, 

spoľahlivosť, komunikatívnosť, 
empatia, kreativita, tvorivosť 

Miesto výkonu práce: mestská časť 
Bratislava-Dúbravka 

Pracovný pomer: 
plný pracovný úväzok, doba neurčitá 

Nástup: dohodou 
Odmeňovanie: 

podľa zákona č. 553/2003 Z. z., 
nástupný plat od 1120,00 € 

brutto/mesačne. 

Žiadosti o prijatie a štruktúrovaný 
životopis zasielajte písomne na adre-
su: mestská časť Bratislava-Dúbrav-

ka, Žatevná 2, 844 02 Bratislava 
alebo e-mailom na adresu: maria. 

frtusova@dubravka.sk. Dovoľujeme 
si Vás informovať, že kontaktovať 

budeme len vybraných uchádzačov, 
ktorí budú spĺňať naše požiadavky 

a budú pozvaní na osobný pohovor. 

M E S T S K Á  Č A S Ť  
B R A T I S L A V A  - 
-  D Ú B R A V K A  

prijme do pracovného pomeru 

SAMOSTATNÝ ODBORNÝ 
REFERENT ODDELENIA 

STAVEBNÝ ÚRAD 

Náplň práce: samostatná odborná práca a 
príprava rozhodnutí vo vymedzenej oblasti 
na úseku územného rozhodovania a sta-
vebného poriadku a špeciálneho staveb-

ného úradu pre vodné stavby. Požadované 
vzdelanie: vysokoškolské vzdelanie druhé-
ho stupňa, odbor stavebný. Podmienkou 

je splnenie požadovaných predpokladov: 
prax vo verejnej na obdobnej pozícii je 

výhodou, znalosť a orientácia v príslušnej 
legislatíve, komunikačné a organizačné 

schopnosti, osvedčenie o splnení osobit-
ného kvalifikačného predpokladu je výho-
dou. Osobnostné predpoklady: presnosť, 
spoľahlivosť, komunikatívnosť, osobnost-
né a morálne predpoklady, znalosť práce 

na PC. Miesto výkonu práce: Miestny úrad 
mestskej časti Bratislava-Dúbravka 

Pracovný pomer: plný pracovný úväzok, 
doba neurčitá. Nástup: ihneď alebo 

dohodou. Odmeňovanie: podľa zákona 
č. 553/2003 Z. z. plat od 1500 € brutto/ 

mesačne v závislosti od dĺžky praxe 
a splnenia osobitných kvalifikačných 

predpokladov 

Žiadosti o prijatie a štruktúrovaný 
životopis zasielajte písomne na adre-
su: mestská časť Bratislava-Dúbrav-

ka, Žatevná 2, 844 02 Bratislava 
alebo e-mailom na adresu: maria. 

frtusova@dubravka.sk. Dovoľujeme 
si Vás informovať, že kontaktovať 

budeme len vybraných uchádzačov, 
ktorí budú spĺňať naše požiadavky 

a budú pozvaní na osobný pohovor. 

Máte doma v krabici 
staré fotografie Dúbravky? 
Podeľte sa o tieto jedinečné 
obrázky s dúbravčanmi a kontaktujte nás

P O D N I K AT E Ľ S K Á  
I N Z E R C I A  

▪ Vodoinštalácie, oprava, montáž. 
Ján Dobrý. Tel: 0904 572 977 

▪ Glazúrovanie vaní za prijateľnú 
cenu so zárukou. 

 Tel.: 0905 983 602. 
▪ Servis a opravy PC, Kontakt: 

0915 720 730, www.aatuh.sk 
▪ Vypracujem Znalecký posudok 

pre banky. Tel: 0907 191 061 

MALIARSKE PRÁCE 
MAĽOVANIE 

STIERKOVANIE 
NATIERANIE 

BENÁTSKY ŠTUK 
RADOSLAV OSUSKÝ 

0911 128 116 

VÝCVIK PSOV 

WWW.CVICIMEPSOV.SK 
Športový klub policajnej kynológie  
ponúka profesionálne vedený vý- 
cvik psov všetkých plemien podľa 
metodiky vhodne upravenej 
k veku vášho psa - od šteniat až  
po dospelé psy. 

0917 173 665 

Bezplatná právna 
poradňa v lete 

Bezplatná právna poradňa v Kultúr-
nom centre Fontána na Ožvoldíkovej 
počas leta prázdninuje. O pokračovaní 
a termínoch v septembri budeme in-
formovať. 

Opravy, vŕtanie, montáž svetiel, 
nábytku, vod. batérií, zapojenie Tepovanie kobercov, 

sedačiek, matracov. spotrebičov. servis plast.okien. 
Tel.: 0948 727 605 Menšie koberce zoberiem 

i so sebou a vyčistené vrátim 
Kontakt: 0918 69 66 23 

www.tepovaniekobercov.com 

O B Č I A N S K A 
I N Z E R C I A  

▪ Predám zachovalé benzín. kanistre 10 l a 
20 l, možnosť - spolu  s pípami -30 eur. 
Tel.: 0917 230 283. 

▪ Ponúkam  celé rybárské vybavenie a plno 
potrebných veci k rybolovu. Podrobnosti 
o výbave telefonicky. Tel.: 0917 230 283. 

▪ Darujem funkčný masážny ceragem s 
jadeitovými kameňmi a za 50 eur predám 
dámsky bicykel značky Favorit. 

 Tel.: 0948 040 546. 
▪ Predám stroj na cvičenie (trenažér) - vo 

veľmi dobrom stave. V Dúbravke. Cena 
dohodou. Tel.: 0908 880 728. 

▪ Dám do prenájmu oplotenú záhradu pred 
Lamačom, 200 metrov od stavby nemoc-
nice Rázsochy, veľmi slnečná rovina. 

 Tel.:  0944 149 690. 
▪ Ponúkam dovolenku - 40 min. trajekt zo 

Splitu  každú hodinu - ostrov BRAČ - Mir-
ca, Pláž je za domom 80 metrov v tieni 
ozdravných borovíc. Tel.: 0944 149 690. 

▪ Predám záhradu ul. Húščavova-Lipské-
ho, mestská voda, možnosť zaparkovať 
Mobilný dom, cena dohodou. 

 Tel.: 0949 522 188. 
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  CERTIFIKOVANÝ REALITNÝ MAKLÉR 

Váš realitný maklér
pre Dúbravku 
Sprostredkujem kúpu, predaj 
alebo prenájom nehnuteľností. 
Rýchlo, hladko a transparentne. 

0917 052 310 
matrka@dubrawareal.sk 

www.dubrawareal.sk 

Dubrawa Real, s. r. o. 
Agátová 9C, 841 01 Bratislava www.dubrawareal.sk OD 1.7. 2025 DO 31.8. 2025

www.dubrawareal.sk
www.dubrawareal.sk
mailto:matrka@dubrawareal.sk
www.spravyomeste.sk
www.tepovaniekobercov.com
WWW.CVICIMEPSOV.SK
www.aatuh.sk
mailto:frtusova@dubravka.sk
mailto:frtusova@dubravka.sk
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K D E  S A  D Á  V O N K U  V  D Ú B R AV K E  Z A H R AŤ  P I N G P O N G ,  B A S K E T B A L  Č  I  T E N I S ?  

Športovanie na čerstvom vzduchu 
Leto sa dá aktívne prežiť aj na sídlisku. Pre športovanie na čerstvom vzduchu treba zvoliť skoré ranné  

hodiny, alebo čas, keď slnko zapadá. V rámci prázdninového špeciálu Dúbravských novín približuje-
me dúbravské športoviská. Miest na beh a outdoorové cvičenie je dosť. Stačí si vybrať. 

Basketbal 

- Park Pekníkova 
- Areál ZŠ Nejedlého 
- Ihrisko Homolova 39 
- Koše na multifunkčnom ihrisku 

areál Hanulova 
- Koše na multifunkčnom ihrisku 

DUNA 
- Areál SPŠE K. Adlera 
- Areál STaRZ 
- Areál Britskej školy (škola areál 

uzamyká) 
- Čistinka 
- K Park 

Outdoorové 
fitness ihriská 

- Fit zóna Hanulova 8 
- Fit zóna na ul. K. Adlera 
- Workout a fit zóna Park Družba 
- Workout a fit zóna 
 Park Pekníkova 
- Workout na ul. Talichova 
- Workout a fit zóna 
 na ul. Valachova – DUNA 
- Workout a fit zóna 
 - areál Lysáková 
- Fit zóna Čistinka 
- Workout K Park 

Beh

- Park Pekníkova 
- Park Družba, dráha po ľavej stra-

ne Základnej školy Beňovského 
- ZŠ Sokolíkova 
- SPŠE Adlera 
- Športový areál Lysákova 
- Areál Britskej školy (škola areál 

uzamyká) 
- Areál STARZ Harmincova 

Stolný tenis 

- Park Pekníkova 
- Areál na Valachovej pri Dune 
- Park Družba - stôl po pravej 

strane ZŠ Beňovského 
- ihrisko Nejedlého / Sekurisova 
- areál ZŠ Sokolíkova 
- Čistinka 
- K Park 

Tenis 

- Park Pekníkova 
- Areál SPŠE K. Adlera 
- Športový klub Tenis centrum 

Dúbravka 
- Hurikán areál Hanulovej 

Petang 

- Park Pekníkova 
- Areál STaRZ 

Altánok vhodný na posedenia.  Foto: Hana Vikárová Pred multifunkčným ihriskom sa nachádza stôl na stolný tenis. Foto: Hana Vikárová 

P R I E S T O R  P R E  Š P O R T  A  V O Ľ N Ý  Č A S ?  S Č I S TA  -J A S N A  Č I S T I N K A  P R I  PA R K U  D R U Ž B A  

Čo núka vybojovaná Čistinka? Vyskúšajte 
Dúbravčania spojili sily a na jeseň 

minulého roku v hlasovaní spoloč-
nosti LIDL  si neľahko vybojovali nový 
športovo-rekreačný priestor ČISTIN-
KA. Tá je dnes hotová a robí radosť.  Pri-
bližuje ju Dúbravčanka Hana Vikárová. 

Nový športovo-rekreačný areál ČIS-
TINKA je konečne otvorený a nájdete 
ho vedľa Parku Družba na Beňovské-
ho.  Dotvára tu areál parku s vonkajším 
fitness,  detským ihriskom a bežeckou 

dráhou. Lokalite na popularite nemá-
lo pridáva aj blízkosť Základnej Školy 
Beňovského a možnosť občerstvenia 
v reštaurácii Eagles Pub. Toto všetko 
spolu vytvára ideálne prostredie na 
spoločne strávený rodinný čas. 

Súčasťou nového areálu sú dve mul-
tifunkčné ihriská pre loptové športy. V 
jednom sú malé bránky vhodné na fut-
bal, florbal, či pozemný hokej a v dru-
hom basketbalové koše a tiež bránky. 

Pred multifunkčným ihriskom je stôl 
na stolný tenis. Hneď oproti na tráv-
natej ploche sa nachádza workoutové 
ihrisko na cvičenie pre všetkých špor-
tovcov od veku 14 rokov alebo výšky 
140 centimetrov. Aj prevádzkový poria-
dok prosí užívateľov, aby tieto pokyny 
dodržiavali a rešpektovali. 

Príjemnou súčasťou je altánok vhod-
ný na rekreáciu, rodinné či susedské 
pikniky aj pokojné posedenie na čer-

stvom vzduchu. V altánku je dostatok 
miesta aj pre väčšie kolektívy. Na-
chádzajú sa tu dve kamenné ohniská 
priamo pri altánku,s využívaním zatiaľ 
čakajú na svoje „spustenie“. 

Čistinka je tak ideálnym miestom na 
rodinné oslavy, susedské posedenia a 
pikniky. Ponúka množstvo zábavy pre 
všetkých a v meste uprostred bytoviek 
je komunitnou záhradou pre všetkých, 
obyvateľov. (hv) 
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U Č I T E Ľ  Z Š  P R I  K R Í Ž I :  T E L O C V I K  S A  Z M E N I L ,  A L E  R A D O S Ť  Z  P O H Y B U  Z O S TÁVA  

Vždy mám plán A, B a aj C 
Skúsený pedagóg RI-

CHARD HEJČÍK, ktorý 
vyučuje telesnú výchovu na 
Základnej škole Pri kríži, verí, 
že deti si k pohybu dokážu 
nájsť cestu aj dnes. Telo-
cvik podľa neho nie je len o 
výkone, ale najmä o radosti, 
motivácii a citlivom prístupe. 
V rozhovore hovorí o tom, 
ako sa tieto hodiny menili v 
priebehu rokov, aký význam 
má osobnosť učiteľa a prečo 
sa oplatí všímať si aj nená-
padné športové talenty. 

ZHOVÁRALA SA 

DANKA ŠOPOROVÁ 

Začnime mimoriadne úspeš-
ným seriálom Sľub, ktorého dej sa 
odohráva v 80. rokoch a natáča sa aj 
v našej Dúbravke. V tom období vy-
zerali hodiny telesnej trochu inak než 
dnes. Ako by ste porovnali vtedajšiu 
výučbu s tou dnešnou? 

V 80. rokoch bola telesná výchova 
viac zameraná na disciplínu, výkon a 
striktné dodržiavanie osnovy. Učitelia 
ich totiž mávali pevne dané, museli sa 
ich držať a žiaci mali menšiu slobodu 
výberu než dnes. Taktiež hodnotenie 
bývalo oveľa prísnejšie, známka zod-
povedala výkonu a väčšinou ani snaha 
nestačila. Dnes sa pri hodnotení oveľa 
väčšmi prihliada na snahu žiaka, jeho 
fyzické predpoklady na dosiahnutie 
požadovaného výkonu, väčší dôraz sa 
kladie na rozvoj pohybovej gramot-
nosti a hlavne na to, aby malo dieťa 
radosť z pohybu. 

Ako vyzerá príprava na vaše ho-
diny telesnej výchovy? Dajú sa vôbec 
naplánovať dopredu, alebo sa človek 
musí vedieť rýchlo prispôsobiť situá-
cii a naladeniu triedy? 

Učiteľ so svojimi žiakmi na podujatí Dúbravskej 4ka ligy. Foto: archív RH 

Áno, pripravený mám plán A, B, 
C, ale niekedy ani to nestačí (smiech) 
a musí prísť k ďalšej improvizácii -
podľa toho, koľko žiakov si zabudlo 
úbor, kto má ospravedlnenku, koho 
bolí brucho, aká je nálada v triede, 
prípadne smútok 
po písomke z ma-
tematiky (úsmev) a 
podobne. Ale vo vše-
obecnosti sa snažíme 
držať plánu, aby si 
deti postupne prešli 
všetkými základný-
mi športmi. 

Ako deti vní-
majú telesnú vý-
chovu v súčasnosti? 
Stále sa tešia na hodiny pohybu, ale-
bo už musíte žiakov viac motivovať? 

Väčšina detí sa na hodinu telesnej 
výchovy teší a bežia na ňu i v predsti-
hu, čo sa však niekedy u niektorých 
zmení, keď hodina nie je podľa ich 
predstáv alebo musia napríklad aj be-
hať. (smiech) Vtedy je potrebné žiakov 

viac motivovať a byť naozaj kreatívny, 
aby ich zaujali tiež menej populárne 
disciplíny a hodina splnila svoj účel. 

Máme dnes v školách dosta-
točný priestor na telesnú výchovu? 
Stačia dve-tri hodiny týždenne na to, 

aby si deti vytvorili 
vzťah k pohybu? 

Pre niekoho áno a
pre niekoho nie. Pre 
deti, ktoré sa venujú
športu aj mimo te-
lesnej výchovy, teda 
navštevujú nejaký
športový klub či krú-
žok, postačia aj tie 
dve hodiny. Avšak 
pre deti, ktoré majú 

pohyb len na tej telesnej výchove, sú 
málo aj tie tri vyučovacie hodiny. 

Máte medzi žiakmi aj skutočné 
športové talenty? Stáva sa, že dieťa 
samo netuší, aké má pohybové pred-
poklady, a až vďaka hodinám telesnej 
ich v sebe objaví? 

Áno, často sa stáva, že dieťa objaví 

svoj talent práve na telesnej. Učiteľ tu 
zohráva dôležitú úlohu, aby to v žiako-
vi objavil, upozornil ho na to a nasme-
roval v ďalšom rozvoji. Preto je dôle-
žité, aby sa deti na hodinách telesnej 
výchovy oboznamovali s čo najväčším 
množstvom športov a tento talent v 
sebe objavili. 

Čo najviac rozhoduje o tom, či si 
dieťa telesnú obľúbi? Je to pohyb ako 
taký, forma výučby, alebo osobnosť 
učiteľa? 

Najdôležitejšie je asi vytvoriť at-
mosféru na hodinách, aby fungovala 
interakcia medzi učiteľom a žiakmi 
a žiakmi samotnými. Žiaci musia po-
chopiť, že nie sú v športovom klube, 
nie sú teda všetci na rovnakej pohy-
bovej úrovni a je potrebné, aby sa na-
učili navzájom rešpektovať a boli voči 
sebe féroví. Samozrejme, dôležitá je aj 
osobnosť učiteľa a forma výučby. Keď 
sa spoja všetky tieto aspekty, je veľká 
šanca, že si dieťa telesnú obľúbi. 

Zažili ste počas hodín telesnej 
nejakú vtipnú alebo dojemnú situá-
ciu, na ktorú dodnes spomínate? 

Jasné, pri tejto práci sa to stáva 
často, či už sú to rôzne vtipné pády 
pri rozbehávaní sa na rozcvičke, vy-
bíjanej, keď hráč vybije svojho spo-
luhráča, alebo preskoky cez kozu a 
na kozu. (úsmev). Núdza nie je ani o 
dojemné momenty, keď sa niekomu 
podarí niečo, čo pred tým nezvládal a 
zažije potlesk celej triedy. Sú to chvíle, 
ktoré dávajú tejto práci zmysel. 

 

 
 
 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

  
 

  

 

 
 

 

 

 

Teraz trochu odľahčene – keby 
ste si mali vymeniť miesto s Kristiá-
nom Baranom v úlohe telocvikára 
Michala zo seriálu Sľub, zvládli by ste 
to pred kamerou? 

Bola by to pre mňa určite veľká výz-
va a zaujímavé dobrodružstvo, kde by 
som mohol preniesť svoje zážitky a at-
mosféru z hodín telesnej výchovy, ale 
pred kamerou by to bolo určite oveľa 
náročnejšie a Kristián Baran to zvláda 
bravúrne.

Núdza nie je ani o do-
jemné momenty, keď sa 
niekomu podarí niečo, 

čo pred tým nezvládal a 
zažije potlesk celej triedy. 
Sú to chvíle, ktoré dávajú 

tejto práci zmysel. 

Richard Hejčík zo ZŠ Pri kríži. Foto: archív RH 
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O B E S E N I E  N A  H Á K  B O L O  E X E M P L Á R N Y M  A  V E Ľ M I  K R U T Ý M  

Bol Juraj Jánošík hrdina alebo obyčajný zlodej? 
Dnešní zločinci majú veľké 

šťastie, že nežili pár storočí 
dozadu. Mučivé tresty stredo-
veku by si dnes zrejme ani len 
nevedeli predstaviť. Väčšina 
odsúdených si dnes tresty 
odpykáva vo väzení, ktoré v 
dávnych dobách slúžilo len 
ako miesto vyšetrovania. Po 
objasnení skutku nasledovali 
pre týchto ľudí najhoršie chvíle 
života. Náš seriál o rozmani-
tom stredovekom práve a justí-
cii končíme úvahou o prísnych  
trestoch pre zbojníkov.  

ĽUBO NAVRÁTIL 

O zločinoch a trestoch stredovekej 
Bratislavy vieme vďaka zachovanej 
Prešporskej právnej knihe, kde sa 
zhromažďovali údaje o procesoch od 
15. storočia. 

„Útok na ľudský život sa pokladal za 
najťažší – hrdelný – zločin a trestal sa 
smrťou. Pri určovaní trestu sa zohľad-
ňovalo, či smrť páchateľ spôsobil ná-
hodou alebo úmyselne, v zlosti alebo 
afekte. Tomu zodpovedala aj klasifiká-
cia na ľahšie a ťažšie hrdelné skutky,“ 
vysvetľuje historik Vladimír Segeš z 
Vojenského historického ústavu. 

Za úkladnú vraždu sa považova-
lo zabitie s premysleným zámerom. 
Usmrtenie človeka v náhlom rozčúle-
ní, teda bez prípravy alebo v sebaobra-
ne, bolo zabitie. 

Paleta trestov bola široká, niekedy 
sa za delikty dávali finančné sankcie. A 
to najmä v prípadoch, ak človek nieko-
mu ublížil päsťou, kyjakom, bodnutím, 
alebo iným ľahším fyzickým útokom 
prípadne fackou. 

ROZHODUJÚCE BOLO PRIZNANIE 

V minulosti si poddaní nemohli do-
voliť verejne urážať šľachticov, preto 
sa prísne trestala aj urážka majestátu. 
Zemepanské súdne stolice často vyu-
žívali veľmi mučivý spôsob vykonania 
trestu smrti (hrdelný trest) - odsúde-
ného nechali zavesiť na hák. Popravo-
vali tak (aj to výnimočne) zbojníkov a 
poddaných, ktorí sa búrili proti vrch-
nosti. „Popravy sa vykonávali na verej-
nosti, aby mali odstrašujúci účinok,“ 
hovorí vojenský historik. 

Súdne konania boli v stredoveku 
veľmi rýchle. Sudcovia o treste pre vin-
níka rozhodovali nielen podľa právnej 
knihy, ale aj na základe voľnej úvahy 
alebo svojvôle. 

Kľúčové bývalo priznanie obvinené-
ho. Len málokedy sa totiž skúmali mo-

tívy trestnej činnosti. Stačilo priznanie 
a bolo rozhodnuté. „Súd pritom neskú-
mal jeho pravdivosť, či bolo priznanie 
spontánne alebo vynútené,“ dodáva 
Vladimír Segeš. 

TRESTY ZA NEVERU 
A NECUDNOSŤ 

V stredovekom Prešporku, teda 
dnešnej Bratislave, za znásilnenie či 
krádež vešali a lúpežných vrahov lá-
mali na kolese. Násilníkov a pácha-
teľov mravnostných deliktov stínali, 
podpaľačov a falšovateľov upaľovali 
na hranici. 

Ako sme už spomínali, trest smrti 
sa na území Prešporku vykonával už 
od 13. storočia. Hrdelný trest neminul 
zločincov, ktorí spáchali najhoršie ľud-
ské zločiny, vtedy sa však kategorizo-
vali podľa iných kritérií ako dnes. Stre-
dovek poznal súkromné delikty, ktoré 
súviseli s násilníctvom, stratou cti či 
pretvárkou. Verejné zločiny sa zas spá-
jali s porušovaním prísnej kresťanskej 
vierouky. Tvrdé tresty hrozili aj pá-
rom, ktoré neboli zosobášené. Zblíže-
nie totiž bolo povolené len manželom, 
a to jedine s cieľom plodenia detí. 

Podľa uhorského práva sa trestalo 
za neveru aj necudnosť. Týmto ter-
mínom sa označoval pohlavný styk 
vdovy alebo vydatej ženy s iným mu-
žom, prostitúcia, kupliarstvo, konku-
binát (spolužitie bez sobáša), sexuálne 
úchylky (napríklad aj únos vydatej 
ženy či panny), či „obcovanie proti prí-
rode“. 

NEVESTINEC NA KONCI 
OBCHODNEJ 

Veľká pozornosť sa v stredoveku ve-
novala ochrane žien, dokonca aj pobe-
hlíc. „Podľa Prešporskej právnej knihy 
ak ktokoľvek obral pannu o poctivosť 
proti jej vôli, mal byť obesený. Ak sa 
tak stalo s jej súhlasom, mal si ju zob-
rať za ženu,“ hovorí Vladimír Segeš. 

Ďalší dobový dokument hovoril o 
treste pre toho, kto znásilnil verejnú 
pobehlicu. Hrozilo mu, že ho najprv 
budú vláčiť priviazaného za chvostom 
koňa a potom bude sťatý pod šibeni-
cou. 

Postoj vtedajšej spoločnosti k pros-
titútkam nebol veľmi odmietavý. Stre-
doveká Bratislava bola dokonca jedi-
ným mestom v Uhorsku, ktoré malo 
nevestinec vo svojej správe. „Bratislav-
ský magistrát spravoval nevestinec, 
ktorý sa kedysi nachádzal na konci 
dnešnej Obchodnej ulice,“ upresňuje 
vojenský historik. 

Trestalo sa samozrejme aj kupliar-
stvo a ak niekto nahováral dámy alebo 

pánov, aby prostituovali za peniaze, 
mal byť zaživa zaviazaný do vreca a 
utopený v rýchlo tečúcej vode. 

ZBOJNÍCI AKO PROBLÉM 

V minulosti sa nerozlišovalo medzi 
krádežou a lúpežou, ale už prví uhorskí 
panovníci trestali rozličné zločiny pro-
ti majetku smrťou. 

„Už v 11. storočí za krádež býval 
udelený najťažší trest," hovorí Dia-
na Duchoňová, historička Slovenskej 
akadémie vied a dodáva, že najťažším 
trestom bolo sťatie, lúpež sa trestala 
smrťou v kolese a za ostatné zločiny 
sa vešalo. Zbojníkom v prípade zabitia 
človeka vymerali sťažený trest. „Veľmi 
často sa sťahovali kúsky kože z chrbta 
alebo zbojník prišiel o končatinu alebo 
mu odrezali uši ešte predtým, ako od-
visol," uviedla historička. 

VÝPALNÍCKY KLENOT 

Vidíme, že stredovek sa so zboj-
níkmi a každým, kto porušil vtedajšie 
platné zákony, nemaznal. K vtedaj-
šiemu obdobiu patrili popravy a kto 
zbíjal, ten skončil v lepšom prípade na 
šibenici. Jedna taká poprava zbojníkov 
bola v roku 1493 v Bardejove. Príbe-
hu zbojníckej skupiny vďačíme aj za 
skvelú jazykovú pamiatku 

K dôvodom napísania drzého výpal-
níckeho listu treba vedieť, že obchodné 
cesty do Poľska v tom čase už niekoľko 
desaťročí vážne ohrozovali zbojníci. 
Slávne a mocné mesto Bardejov ich 

Jánošík na koni - jeden z najznámejších obrazov Ľudovít Fullu. 

stíhalo tvrdo a nekompromisne. Roku 
1454 popravilo 46 zbojníkov a roku 
1493 dvoch zbojníkov z 50-člennej 
družiny Fedora Hlavatého (Golovaty). 
Ich vodca výhražným listom pohrozil 
mestu vypálením, ak mu na dohod-
nutom mieste nezložia 400 zlatých. 
Pod textom listu je nakreslená šabľa, 
metla, oheň a ručnica, pod ktorými sú 
mená: Orawa, Muran, Dunajec, Senok, 
Rimanow, Premisl, pod tým ako sym-
bol spečatenia je vypálených 6 dier. V 
ľavom rohu je nakreslený sťatý človek, 
nad ktorým je napísané Vasko nevin-
ný. Vedľa toho je nakreslená šibenica, 
na ktorej sú obesení traja muži. Nad 
šibenicou je napísane Crov (Krv) ne-
vinná a vpravo od šibenice Timko ne-
vinný. Na prostriedku dolného okraja 
listu je akoby namiesto voskovej peča-
te priviazaná metla. 

Preklad textu by mohol byť nasle-
dovný: Vy zlí a nespravodliví ľudia bar-
dejovskí, vy ste našich bratov povešať 
dali, chlapcov dobrých a nevinných, 
ako mordierov (vrahov) nečestných, 
ktorí ani vám ani iným nijako neublí-
žili. A preto, ak nám, ich priateľom a 
rodinám nezložíte štyristo zlatých v 
zlate do troch týždňov v kláštore v Mo-
gili v Krakove alebo v kartúze v Lech-
nici, tak na vašich hrdlách a na vašom 
majetku a na vašich poddaných sa buď 
dlho alebo krátko mstiť budeme, doke-
dy živí budeme. Tento list bol napísaný 
v horách na deň svätého Jakuba. 

Takže najstaršie dokumenty svedčia 
nielen o slušnej jazykovej a štylistickej 
úrovni bežných zbojníkov v 15. sto-
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V E Ľ M I  K R U T Ý M  T R E S T O M  

Bol Juraj Jánošík hrdina alebo obyčajný zlodej? 

Koleso alebo aj katarínske koleso, zahŕňalo postupné lámanie končatín obete, zatiaľ čo bola pripútaná na koleso a potom ponechaná zomrieť. 
Mimoriadne bolestivý a krutý spôsob umierania  mohol trvať aj niekoľko dní. 

ročí, a, žiaľ, aj o tom, že nebezpečné 
vyhrážanie, výpalníctvo a mafiánske 
praktiky majú v našich končinách veľ-
mi hlboké korene, ako dokazuje list 
Fedora Golovatého – Hlavatého. 

KAT HO NAJPRV DRAL Z KOŽE 

V roku 1608 v Kremnici popravi-
li lídra zbojníckej družiny Mikuláša 
Pastierika, ktorému kat najprv odral 
kožu na chrbte, následne ho ťahali za 
koňom a pred radnicou mu žeravými 
kliešťami vytrhával kusy mäsa z tela, 
aby ho napokon lámali v kolese. „Tres-
ty niekedy neboli adekvátne tomu, čo 
sa stalo. Ale v niektorých historických 
zmienkach sa spomína, že tresty mali 
aj prevýchovný účinok," poznamenáva 
advokát Ondrej Mularčík a upresňuje, 
že telá popravených zbojníkov alebo 
ich časti nechali kvôli výstrahe pri ces-
tách, kde zbíjali. 

Ešte v 16. a 17. storočí boli tresty pre 
zbojníkov mimoriadne kruté. Historici 
objavili prípady upálenia či napichnu-
tia na kôl. Od 18. storočia ale zazname-
návajú menej zmienok o zbojníctve. „V 
18. storočí dochádza k zmierňovaniu 
trestov. Väčšinou sa trest smrti zmier-
nil na vyhnanie z mesta. bohatí ľudia 
sa zo svojich trestov mohli vykúpiť," 
dodala Diana Duchoňová. 

JÁNOŠÍK BOL RIADNE SÚDENÝ 

„Jánošík bol riadne súdený a na tú 
dobu mal obhajcu, mal prokurátora," 
uvádza advokát Mularčík. Upozorňuje 
však, že spôsob nakladania s obvine-
ným a obžalovaným bol diametrálne 
odlišný od toho súčasného, a to aj po 
odsúdení. „Neexistovali žiadne ľud-
ské práva. Dochádzalo až k mučeniu. 
Samotný výkon trestu bol drastický,“ 
dodal advokát. 

Rovnako väzenie ako forma trestu 
neexistovalo a malo slúžiť len do vyne-
senia verdiktu. Odsúdený bol zvyčajne 
do troch dní prevezený na popravis-
ko, ktoré spravidla nebývalo v meste. 
Dôvodom bolo, že kat pochovával od-
súdených pri popravisku a vrchnosť 
nechcela, aby bolo mesto takýmto 
spôsobom pošpinené. Niekedy ale boli 
popravy v mestách počas trhov, aby 
ich sledovalo množstvo ľudí. „Bolo to 
robené pre ľudí, ako nejaké divadlo 
hrôzy," uvádza historička. 

PREČO HO OBESILI NA HÁK? 

Podľa uhorských zákonov zbojníkov 
popravovali tak, že ich lámali v kolese 
alebo, čo bolo menej obvyklé, napichli 
na kôl. Poprava sa konala vždy verej-
ne, pretože mala pôsobiť odstrašujúco. 

Potrestanie Jánošíka – napichnutie na 
železný hák za rebro a následné zave-
senie, nie je obvyklý spôsob, ale pou-
žíval sa napríklad v južnom Poľsku či 
v Kremnici. Odsúdenec skutočne umi-
eral niekoľko hodín až dní vo veľkých 
bolestiach. Išlo o exemplárny a veľmi 
krutý trest. 

Jánošíkovi v obžalobe (okrem zabi-
tia domanižského farára, ktoré sa ne-
dokázalo) vyčítali aj fakt, že s kamarát-
mi tajne sňali zo žilinského popraviska 
telo spriazneného zbojníka Mikuláša 
Šusteka. Kde skončilo Jánošíkovo 
telo a ani to, či sa s ním mohli rozlúčiť 
príbuzní, nie je známe. „Počas cesty 
na popravisko bol možno nejaký kon-
takt," mieni Diana Duchoňová. Pred 
Vianocami 1713 odsúdili v Tepličke 
nad Váhom na smrť aj jeho staršieho 
brata Jána za pomoc Jánošíkovi. 

STABILIZÁCIA POMEROV 

Po Szatmárskom mieri a stabilizácii 
pomerov v Uhorsku dochádza k ústupu 
zbojníctva. Krajina začala lepšie pro-
sperovať a čoraz menej ľudí bolo nú-
tených zarábať si na obživu zločinom. 
Legendárny zbojník svoju popravu 
prežil o celé storočia, hoci jeho činy sa 
v podaní básnikov, maliarov či filmá-
rov diametrálne líšia od reality. Za svoj 

vzor ho dokonca v roku 2008 vyhlásila 
aj vláda SR pod vedením Roberta Fica. 
„Julo Satinský však povedal, že Slovák 
bude dovtedy hlúpy, kým nepochopí, 
že Jánošík bol obyčajný zlodej," dodá-
va na záver advokát Ondrej Mularčík. 

Zrodil sa mýtus 

Súčasný legendárny Jánošík je pro-
dukt, ktorý vznikol po smrti reálne-
ho Jánošíka. V prvých piesňach ani 
nebolo jasné, o koho ide, nepoznali 
jeho meno ani pôvod. Až Janko Kráľ 
sa venoval aj historickej podstate jeho 
života a robil si výpisky z prameňov. 
Štúrovci skutočne Jánošíka vyniesli 
na piedestál, v tom období bol ideálom 
romantický zbojník, uvádza historička 
Diana Duchoňová. 

Zároveň sa zrodil mýtus, na ktorý 
sa nabaľovali ďalšie mýty a v tých re-
álny Jánošík už nehral úlohu. Stal sa z 
neho študent, takže sa snažili vytesniť 
jeho poddanský pôvod. Svoje spravi-
la komunistická propaganda, ktorej 
osobnosť zbojníka sedela do mýtu 
protifeudálneho rebela, a výrazne z 
toho ťažila. Aj táto druhá strana Jáno-
šíkovho života môže byť zaujímavá, ale 
treba ju odborne a bez emócií skúmať 
a analyzovať. 

Celkovo vzaté, o zločinnej stránke 
Jánošíkovho konania niet pochýb, tá 
však zapadá do súvislostí danej doby. 
Avšak už súčasníci si všimli, že idú po-
trestať mladého človeka, ktorý svoje 
hriechy pred súdom oľutoval a priznal 
sa. Predsa len bol popravený veľmi 
krutým a odstrašujúcim spôsobom. 
Práve toto mohlo spustiť mytologizá-
ciu jeho osoby napriek tomu, že v da-
nej dobe odsúdili nejakého zbojníka 
takmer každý mesiac. 

P O  K O M  S Ú  
P O M E N O V A N É  
D Ú B R A V S K É  U L I C E  

Bol dekanom 
aj spisovateľom 

Pavol Beňovský (Benyovszky) 
(25. 6. 1696 Pruské Podvažie, okr. 
Považská Bystrica - 28. 9. 1743 Bra-
tislava) - náboženský spisovateľ, 
pochádzal zo zemianskej rodiny, 
študoval na gymnáziu v Trenčíne, 
kde v roku 1712 vstúpil do jezuit-
skej rehole. Na trnavskej univerzite 
dosiahol hodnosť doktora filozofie a 
doktora teológie. Pôsobil ako profe-
sor vo Viedni, Grazi, Trnave, kde v 
rokoch 1729-31 prednášal filozofiu a 
teológiu. V roku 1742 bol predstave-
ným rehoľného domu v Bratislave. 
V rokoch 1737-42 pôsobil ako dekan 
Teologickej fakulty Trnavskej uni-
verzity. 

Je autorom historických a nábo-
ženských prác v duchu jezuitskej 
ideológie. Vydal listy A. H. Andreuc-
ciho, Hungaria apostolica a iné. 

Kveta Slyšková, Ľubo Navrátil 
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Leto v Bratislavskom kraji. 
Viac zážitkov, než by ste čakali�

Juraj Droba, predseda BSK 

Bratislavský kraj je ideálnym 
miestom na letné objavova-
nie. Ponúka prírodné krá-
sy, bohatú históriu, chutné 
vína aj tradičné remeslá. 
Od viníc Malých Karpát cez 
vojenské pamiatky a dunaj-
ské ramená až po mestské 
lesy a vodné plochy – na 
svoje si prídu rodiny s deť-
mi, milovníci kultúry, aktív-
neho oddychu aj relaxu pri 
vode. Niet divu, že región 
patrí dlhodobo medzi turis-
tické špičky na Slovensku 
a zaznamenáva najviac pre-
nocovaní. Najlepšie je, že 
všetko je dostupné v dojaz-
de do jednej hodiny. Pred-
seda Bratislavského samo-
správneho kraja Juraj Droba 
v rozhovore prezrádza svoje 
tipy na výlety a odporúča, 
ako si leto užiť naplno aj bez 
toho, aby ste prekročili hra-
nice kraja. 

Podľa aktuálnych priesku-
mov približne polovica oby-
vateľov Slovenska plánuje 
stráviť dovolenku doma. 
Máme čo ponúknuť aj tu, 
v Bratislavskom kraji? 

Som známy ako vášnivý 
cestovateľ, no zároveň som 
presvedčený, že perfektné 
leto sa dá zažiť aj doma – 
v Bratislavskom kraji. V do-
jazde do jednej hodiny máte 
všetko: cyklotrasy, lesy Ma-
lých Karpát, vodácke dob-
rodružstvá na riekach, vi-
nice, historické pamiatky či 
kultúrne akcie. Ja osobne 
mám veľmi rád vodáctvo – 
splav Malého Dunaja alebo 
Moravy je pre mňa ideálny  
oddych. 

Čím odporúčate začať? 
Určite by som navrhoval 
začať prechádzkou po bra-
tislavskom Starom Meste, 
ktoré je plné historických 
pamiatok a atraktívnych 

miest. Bratislavský hrad, 
Dóm sv. Martina, Stará rad-
nica, Slovenské národné 
divadlo, Reduta, ale aj Mú-
zeum farmácie či Medická 
záhrada – to všetko sú perly 

centra. Výborným tipom na 
výlet priamo v Bratislave je aj 
hrad Devín – majestátna zrú-
canina nad sútokom Dunaja 
a Moravy, ktorá ponúka 
nádherné výhľady a silnú 
historickú atmosféru. Pre 
tých, ktorí hľadajú zábavu 
a letnú pohodu, odporú-
čam mestskú pláž Tyršák pri 
Dunaji. Tam sa nachádza aj 
novozrekonštruované žup-
né Divadlo Aréna, kde si 
môžete posedieť v kaviarni 
s impozantným výhľadom 
na Dunaj a Staré Mesto. 

Kam s rodinou a deťmi? 
Okrem spomínaného Tyr-
šáku je výbornou voľbou 
fontána Družba na Námestí 
slobody, kde sa môžu deti 

osviežiť v plytkej vode. Na 
výber je aj piesková pláž na 
Zlatých pieskoch s ihriska-
mi a lezeckou stenou. Ak 
hľadáte ešte viac adrenalí-
nu, odporúčam areál Divo-

ká voda v Čunove – ponúka 
rafting, hydrospeed, jazdu 
na rýchločlnoch po Dunaji, 
ale aj oddych pri bazéne. 
Pre najmenších sú zaujíma-
vé detské zóny na Slneč-
ných jazerách, ktoré majú aj 
aquapark. 

Bratislava, to nie je len his-
tória, je to aj príroda. 
Presne tak. Máme mestské 
lesy, Kamzík, Kolibu, Želez-
nú studničku, ale aj mnoho 
jazier, kde je vstup voľný – 
Kuchajda, Draždiak, Rusov-
ské jazero. A, samozrejme, 
Zlaté piesky – s možnos-
ťou wakeboardu, toboganu 
a klasického kúpania. Pre 
milovníkov rybolovu máme 
vodné revíry vo Svätom 
Jure, v Pezinku, Dunajskej 
Lužnej či na Záhorí. 

Presuňme sa mimo Brati-
slavy, trošku severnejšie. 
Záhorie je známe svojou 
prírodou  aj  históriou  –  čo
by ste odporučili navštíviť 
v tejto časti kraja počas let-
ných mesiacov? 
Záhorie má svoju osobitú 
atmosféru. Splav Moravy, 
kúpanie na Rudave či na Ga-
zárke, krásy Malých Karpát, 
cyklotrasy, dva cyklomosty 
cez Moravu do Dolného Ra-
kúska – to všetko tvorí pes-
trú paletu zážitkov. Ďalšími 
skvelými tipmi sú Kuchyňa, 
Plavecký hrad či hubárčenie 
v karpatských lesoch. Vý-
borným cieľom pre turistov 
je aj hrad Pajštún nad Bo-
rinkou, obľúbený pre pano-
ramatický výhľad, ale aj ako 
miesto piknikov a letných 
vychádzok. 

A čo okresy Pezinok a Se-
nec? 
Mestá Pezinok, Modra 
a Svätý Jur ponúkajú nie-
len výnimočné vína, ale aj 
krásne výlety – napríklad 
na vyhliadku Veľká homoľa. 
Nevynechal by som náv-
števu zrekonštruovaného 
župného kaštieľa v Modre 
či historickú záhradu. Turis-
tickým magnetom je aj hrad 



Červený Kameň - komplet
ne zachovalý, s prehliad
kami, podujatiami a nád
herným areálom. Zrúcaniny  
hradu Biely Kameň nad Svä
tým Jurom zas vábia najmä 
milovníkov tichšej turisti
ky a romantiky. Senec láka   
Slnečnými jazerami, kto
ré okrem pláží, aquaparku  
a detských ihrísk upútajú  
širokou ponukou vodných  
športov.

Kraj nedávno spustil nový 
produkt cestovného ruchu 
- vojenský turizmus. Čo si
pod tým máme predstaviť?
Vojenský turizmus vníma
me ako veľkú príležitosť
- spája historické pozna
nie so zážitkovou formou

cestovania a dokáže zaujať  
domácich aj zahraničných  
návštevníkov. Bratislavský  
kraj je bohatý na pamiat

ky 20. storočia - od opev
není z čias prvej republiky  
v Petržalke cez pozostatky  
železnej opony až po rím
ske tábory ako Gerulata 
v Rusovciach. Dôležitou sú
časťou je aj Cesta železnej  
opony, pamiatky z napo
leonského obdobia či netra
dičné zážitky ako prenoco

vanie v zrekonštruovanom  
bunkri pri Devínskom jazere. 
Tieto témy sme systematic
ky otvorili aj na konferencii  
v Rohožku, kde odborní
ci z viacerých krajín disku
tovali o možnostiach, ako  
vojenské pamiatky oživiť  
a sprístupniť verejnosti.

Existujú v kraji aj menej 
známe miesta?
Neustále sa objavujú nové  
lokality, ktoré stojí za to  
navštíviť - napríklad baňa pri  
Pezinku, nové reštaurácie  
alebo pamiatky, ktoré obno
vila župa: kaštieľ v Čunove,  
dnes slúžiaci ako ekocen- 
trum, či zrevitalizovaný areál  
kaštieľa a záhrady v Modre.  
A nezabudnime ani na men
šie kúpaliská v mestách ako  
Malacky, Stupava či Mod
ra - skvelé miesta na kúpa
nie, oddych aj objavovanie.  
V bratislavskom regióne je  
jednoducho všetko len na  
skok.

Obchodná verejná súťaž na odpredaj majetku
Bratislavského samosprávneho kraja

NÁVRHY 
DO 

30. 9. 2025

Bratislavský samosprávny kraj Sabinovská 16, 820 05 Bratislava, IČO: 36 063 606, vyhlasuje obchodnú verejnú 
súťaž (OVS) s použitím systému elektronickej aukcie o vyber navrhovateľa na uzavretá kúpnej zmluvy s celom  
prevodu majetku vyhlasovateľa:
a) pozemky a stavby vedené Okresným úradom Senec, katastrálnym odborom na LV č. 155, okres Senec, obec Senec,

k. ú. Senec, a stavby neevidované v KN, vrátane zariadenia a vybavenia nachádzajúceho sa v areáli,
b) pozemky a stavby vedené Okresným úradom Senec, katastrálnym odborom na LV č. 1757, okres Senec, obec Se

nec, k. ú. Senec,

s podmienkami:
- majetok sa predáva v stave tak, ako stojí a leží
Záväzným kritériom pre vyhodnotenie ponúk je najvyššia cena. Návrhy je možné doručiť do 30. 09. 2025 
do 12.00 hod. na Úrad Bratislavského samosprávneho kraja, Sabinovská 16, 820 05 Bratislava v uzavretom obale  
označenom názvom a sídlom navrhovateľa a heslom.
Bližšie podmienky OVS sú zverejnené na úradnej tabuli BSK a internetovej stránke:  
www.bratislavskykraj.sk/otvorena-zupa/obchodne-verejne-sutaze/.

www.bratislavskykraj.sk

http://www.bratislavskykraj.sk/otvorena-zupa/obchodne-verejne-sutaze/
http://www.bratislavskykraj.sk
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VEĽKOKAPACITNÉ KONTAJNERY JÚL SUDOKU 

Veľkokapacitné kontajnery sú určené výlučne 
pre obyvateľov  fyzické osoby MČ Bratislava-
-Dúbravka, kontajnery nie sú určené pre podni-
kateľov, aby sa zbavovali odpadu v rámci svojich 
podnikateľských aktivít  (pri prerábkach bytov
a pod.). V prípade že takúto činnosť zistíme, bu-
deme žiadať od tohto podnikateľa buď úhradu
nákladov alebo odstránenie odpadu z príslušné-
ho kontajnera. 

Do kontajnerov sa nemôže ukladať stavebný 
odpad ako betón, tehly, murivo, dlaždice, obkla-
dačky, odstránené izolačné materiály. Výnimkou 
sú keramické umývadlá, WC misy, ktoré je mož-
né uložiť do kontajnerov. 

Kontajnery na veľkorozmerný komunálny 
odpad taktiež nie sú určené na zber odpadu ako 
pneumatiky, elektroodpad, batérie a  akumu-
látory, nebezpečný odpad (farby, oleje a pod.). 

24. júl
Homolova 10, 12

pri parkovisku 

31. júl
Ulica kpt. J.Rašu 39 
pred bytovým domom

3. júl
Bilíkova 3
oproti bytovému domu3. júl

K Horánskej studni
pri ihrisku 

17. júl
J. Alexyho 3, 5 
parkovisko 31. júl

Koprivnícka
Tulipánová na rohu ulíc 17. júl

Galbavého 2 
parkovisko

24. júl
Beňovského 16 

pri stojisku

10. júl
Lipského 15 
oproti bytovému domu

Príďte dovolenkovať 
do Bory Mall! 

Ak stále váhate, kam vy-
raziť za oddychom, 

máme pre vás to správne mies-
to. 

Nákupno-zábavné centrum 
Bory Mall, kde sa rozhodne ne-
budete nudiť. Okrem nákupov, 
napríklad v novej prevádzke 
HalfPrice, sa môžete zabaviť 
s deťmi v Buppi detský svet, 
ktorý ponúka zábavu nielen 
vnútri, ale aj vonku. Nájdete 
tam preliezky od výmyslu sveta 
a garantujeme, že s úsmevom 
budete odchádzať aj vy. 

Samozrejme, nechýba pestrá 
ponuka kaviarní, kde si každý 
nájde to svoje. Máte chuť na 
slaný croissant alebo sladký 
veterník? Poobedie či večer si 
spríjemnite dokonalým zážit-
kom v kine Cinemax alebo ma-
sážou v prevádzke Mandarin 
Spa. 

Ak hľadáte aktívny oddych 
v príjemnom prostredí, kde si 
dokonca nakúpite a vybavíte, 
čo potrebujete, Bory Mall je tu 
pre vás. 

Tešíme sa na vás v Bory 
Mall. Viac na borymall.sk 

TIPY Z DÚBRAVSKEJ KNIŽNICE 

Za vodou, letom, dobrodružstvom 
Zavysvedčenie knihu. Tak sa hovorievalo a možno niekde aj hovorí. Ak aj nie, kniha

patrí k prázdninám. Zašli sme preto do miestnej knižnice na Sekurisovej do oddelenia 
pre deti a mládež, kde nám odporučili tri knižky pre malých – veľkých čitateľov. 

MARTINA JUHÁSZ 
GL

V
ÓRIA NA PRÁZDNINÁCH 

oľné pokračovanie dvoch predo-
šlých dielov o Glórii vás v duchu 

názvu zavedie na prázdniny k babke 
a dedkovi na dedinu, na kúpalisko, 
ale aj na poštu či do divadla. Drobné 
príbehy drobného dievčaťa sú akýmsi 
milým návodom pre deti, ako sa sprá-
vať a čo všetko sa môže vo „veľkom“ 
svete prihodiť. Kniha vhodná na 
čítanie pre škôlkárov je plná krásnych 
ilustrácií Kataríny Ilkovičovej. 

BARBORA KARDOŠOVÁ 

P
TRAJA KAMOŠI 

útavá knižka na pokračovanie o 
takmer jedenásťročnom chlapcovi 

Jurajovi, ktorý by chcel pieskomila 
či psa, alebo iné prítulné zvieratko, s 
ktorým by sa hral, keď príde domov.  
Tam mu to však nepovolia. A tak si 
Juraj nájde v lese fantastický bunker 
a troch kamošov, ktorí ho naučia, 
ako byť trpezlivý a  že najlepšie sa 
premýšľa na strome a že všetko nie je 
vždy tak, ako to vyzerá. 

TANYA STEWNER 

P
ALEA, DIEVČA MORA 

ríbehy na pokračovanie, ktoré 
dievčatá milujú, podobne ako

Alea - hlavná hrdinka knihy, vodu.  
Zbožňuje ju, no má z nej aj strach. 
Trpí totiž vzácnou chorobou a kon-
takt s ľadovou vodou by jej mohol
spôsobiť smrť. Aspoň tak to vraj 
povedala jej adoptívnej matke žena,
ktorá ju nechala ako dievčatko na 
pláži a zmizla. Čo sa stane, keď začne 
dievča pátrať po svojej biologickej
mame?  Lucia Marcinátová 

Kontakt: Miestna knižnica Dúbravka 
Sekurisova 12 | 841 02 Bratislava 
kniznica@dubravka.sk | kultura@dubravka.sk 

V prípade, že chcete knihy podarovať, napíšte email, my sa 
na tituly pozrieme, bohužiaľ, máme obmedzené skladovacie kapacity 
a nemôžeme poskytnúť domov všetkým knižkám. Ďakujeme. 

mailto:kultura@dubravka.sk
mailto:kniznica@dubravka.sk
https://borymall.sk
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S N OVAČ K Y  - Snovačky sú najjedovatejšie pavúky na svete. Vzhľadom na ich veľkosti 
2 – 4 cm ich možno veľmi ťažko spozorovať. Ich pohryznutie je však..... (tajnička 1) 
a jed je..... (tajnička 2), až 15-krát účinnejší ako hadí jed. Do koristi ho vstreknú 
pomocou dvoch hryzákov, nachádzajúcich sa blízko úst. Jedovatá je však len samička, 
ktorú možno rozoznať podľa červených bodiek na čiernom brušku. Pre človeka 
je najnebezpečnejší druh snovačka jedovatá, nazývaná čierna vdova. 

Páči sa vám táto krížovka? 
Spolu s mnohými ďalšími 
ju nájdete v publikácii Krížovky  
pre celú rodinu.  ktorú vydalo 
Ottovo nakladatelství. 

D Ú B R A V K A  P O Z Ý V A  J U B I L A N T O V  N A  S P O L O Č N É  P O S E D E N I E  D O  D K  D Ú B R A V K A

Prihláste sa a oslavujte 
Okrúhle narodeniny, výročie, vzácna príležitosť stretnúť sa. Ak oslavujete 
vy alebo váš blízky životné jubileum, nenechajte si to pre seba, ale oslávte 
narodeniny v kruhu svojej dúbravskej rodiny. Stačí vypísať našu návratku...

Návratku prosím odovzdať alebo poslať na Oddelenie sociálnych vecí  
a zdravotníctva Miestneho úradu Dúbravka, Žatevná 4, 844 02 Brati-
slava. Osobné údaje budú spracované v zmysle GDPR. 

Dátum nar.: Meno a priezvisko: 

Kontaktná osoba: Adresa: 

Tel.: 

Srdce, krv  
a krvný obeh 
Liečivé bylinky a recepty z 

nich boli známe vo všet-
kých kultúrach od staroveku 
až po súčasnosť. Využívali ich 
liečitelia, šamani, vedmy, ale 
aj obyčajní ľudia, ktorí sa ich 
naučili používať od svojich 
predkov. Dnes sa veľa ľudí
navracia k starým receptom
z byliniek, ktoré si aj mnoho-
krát sami nazbierajú a sušia.
Aktuálne „srdcové záležitosti“. 

LUCIA PALŠOVÁ 

Srdce je hnacím motorom a ocho-
renia srdca sú jedným z najvážnej-
ších. Mnoho predčasných úmrtí 
spôsobujú práve srdcové infarkty. 
Dôležitá je prevencia. Na krvný tlak 
a hladinu cholesterolu sa veľmi 
dobre osvedčili aj bylinky našich 
starých mám. 

Na všetky tieto problémy je naj- 
univerzálnejšou bylinkou v ľudo-
vom liečiteľstve pŕhľava dvojdomá. 
Pŕhľava podporuje vznik červených 
krviniek, dodáva železo a zlepšuje 
krvný obraz, silne čistí krv, čo sa 
prejaví najmä na akné, kožných vy-
rážkach a bolestiach kĺbov. Pŕhľa-
vový čaj je močopudný, podporuje 
peristaltiku čriev a tvorbu mater-
ského mlieka. 

Čaj pri anémii. Pri nedostatku 
krviniek pripravíme čajovú zmes z 
dvoch dielov vňate pŕhľavy a jed-
ného diela zemežlče a ľubovníka. 
Tento čaj podporuje tvorbu krvi a 
optimalizuje jej zloženie. Ďalším 
receptom je vínová tinktúra - dve 
lyžice čerstvo zomletých semien fe-
nikla macerujeme  v 1 litri červeného 
vína 7 – 10 dní. Precedíme a pijeme 
po kališteku 2-krát denne medzi 
jedlami. 

Pŕhľavová šťava  – čerstvé kon-
cové výhonky pŕhľavy rozmixujeme 
s malým množstvom vody a šťavu 
vytlačíme. Užívame 3-krát denne 
jednu lyžičku pred jedlom. Pŕhľava 
je najlepšou bylinkou na úpravu kr-
votvorby. 

Cviklovo-ríbezľová šťava –  zmie- 
šame štyri diely šťavy cvikli s troma 
dielmi šťavy z čiernych ríbezlí a pri-
dáme trochu šťavy z púpavy a pŕhľa-
vy. Pijeme nalačno trikrát denne. 

Pri nedostatku bielych krviniek 
je osvedčeným ľudovým receptom  
čaj z komonice a lipkavca. Komo-
nica posilňuje cievy a riedi krv, lieči 
trombózu a kŕčové žily. Okrem toho 
priaznivo pôsobí aj na pečeň, bolesti 
hlavy a zvyšuje tvorbu materského 
mlieka. 

Čaj na lymfatický systém – lym-
fatický systém je rovnako dôležitý 
ako obeh krvi a na zlepšenie jeho 
činnosti pijeme čajovú zmes z lip-
kavca a túžobníka. K trom dielom  
túžobníka pridáme 1 diel lipkavca. 
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JÚN 
Po, Str 09:00 Cvičenie pre všetkých / KC Fontána 
Po-Pia 10:00 Petanque / Park Pekníkova 
Str 17:00 Cvičenie s HOBA / Park Družba – Lidl čis�nka 
Št 10:00 Turis�ka / od DKD 

14:00 Turis�ka 
pre seniorov so zdravotnými problémami / od DKD 

So 09:00 Turis�ka / od DKD 
Otvorenie kultúrneho a športového leta 

25.06. 10:00 Plavecký maratón / Rosnička 
26.06. 17:00 Hráme s radosťou – koncert pri studni

ZUŠ Eugena Suchoňa / Horanská studňa 

JÚL 
Po, Str 09:00 Cvičenie pre všetkých / Park Pekníkova 
Po-Pia 10:00 Petanque / Park Pekníkova 
Str 16:00 Summerbasket – základy basketbalu 

pre de� aj dospelých / Športový a vzdelávací fond
MPŠ Team o.z. / Bri�sh school 

Št 10:00 Turis�ka / od DKD 
14:00 Turis�ka 

pre seniorov so zdravotnými problémami / od DKD 
17:30 Petanque – pre de� aj dospelých

Športový a vzdelávací fond MPŠ Team o.z. 
areál STARZ Harmincova 

Št 20:00 TONING – posilňovanie vlastnou váhou 
Monika, La Dansa School / Park Družba 

Pia 16:00 Summerbasket – základy basketbalu a streetbalu
Športový a vzdelávací fond MPŠ Team o.z. 
Park Družba – Lidl čis�nka 

So 09:00 Turis�ka / od DKD 
09.07. 18:00 Kapela Jamadán 

interak�vny workshop na bubny / Park Družba 
11.07. 21:00 Premietanie: Moře na dvoře / pred DKD 
13.07. 10:30 Janko Polienko a Zlatá priadka 

Divadlo SpozaVoza / Amfiteáter 
16.07. 17:00 Koncert nielen pre seniorov

Dúbravanka, Dúbravské Divy, Šubinovci / Amfiteáter 
19.07. 10:00 Dúbravská atle�cká miniliga / Štadión Adlerka 

16:00 Dúbravský kolobeh / Komunitná záhrada Dražická 
18:00 HIIT STRONG Na�on™ + PUMP 

so Sani Gliganič / Park Pekníkova 
21.07. – 25.07. ÚLET – umelecký letný tábor / 1. turnus / v DKD 
24.07. 17:00 Čítačky pod stromom: „Poézia je to, čo sa udeje 

medzi napísaním dvoch básni“ Mirka Ábelová 
Miestna knižnica Dúbravka 

25.07. 17:00 Škola Breaku / tanečný workshop pre de� 
Park Pekníkova 

21:00 Premietanie: Sladký život / pred DKD 
27.07. 10:00 „Zelená čitáreň pod čerešňou“ Lili Batolárium 

Komunitná záhrada Dražická 
28.07. – 01.08. ÚLET – umelecký letný tábor / 2. turnus / v DKD 
30.07. 17:00 Rozprávkové popoludnie 

zábavný program, súťaže, atrakcia 
Amfiteáter 

AUGUST 
Po, Str 09:00 Cvičenie pre všetkých / Park Pekníkova 
Po-Pia 10:00 Petanque / Park Pekníkova  
Str 16:00 Summerbasket – základy basketbalu 

pre de� aj dospelých / Športový a vzdelávací fond 
MPŠ Team o.z. / Bri�sh school

Št 10:00 Turis�ka / od DKD 
14:00 Turis�ka 

pre seniorov so zdravotnými problémami / od DKD 
17:30 Petanque – pre de� aj dospelých

Športový a vzdelávací fond MPŠ Team o.z. 
areál STARZ Harmincova 

Št 19:30 TONING – posilňovanie vlastnou váhou 
Monika, La Dansa School / Park Družba 

Pia 16:00 Summerbasket – základy basketbalu a streetbalu
Športový a vzdelávací fond MPŠ Team o.z. 
Park Družba – Lidl čis�nka 

So 09:00 Turis�ka / od DKD 
04.08. – 08.08. ÚLET – umelecký letný tábor / 3. turnus / v DKD 
08.08. 20:30 Premietanie: A máme, co jsme chtěli / pred DKD 
10.08. 10:30 Ušaté dobrodružstvá 

Divadlo SpozaVoza / Amfiteáter 
11.08. – 15.08. ÚLET – umelecký letný tábor / 4. turnus / v DKD 
13.08. 17:00 Hudobný podvečer 

Boris Horínek, ZARIA / Amfiteáter 
16.08. 10:00 Dúbravská atle�cká miniliga / Štadión Adlerka 

16:00 Dúbravský kolobeh / Komunitná záhrada Dražická 
22.08. 11:00 Dni zdravia / pred DKD 

17:00 Škola Breaku / tanečný workshop pre de� 
Park Pekníkova 

20:30 Premietanie: Kavej / pred DKD 
24.08. 11:00 Za7horami – Dúbravský bábkový fes�val / Amfiteáter 
27.08. 17:00 Rozprávkové popoludnie 

zábavný program, súťaže, atrakcia / Amfiteáter 
28.08. 17:00 Čítačky pod stromom: „Mesačný starec mi zviazal 

nohy s čínskym mužom“ Elena Hidvéghyová - Yung 
Miestna knižnica Dúbravka 

30.08. 13:00 Zábavné popoludnie s dúbravskými hasičmi 
exhibícia detských hasičských družs�ev 
Park Pekníkova 

SEPTEMBER 
Po, Str 09:00 Cvičenie pre všetkých / KC Fontána 
Št 10:00 Turis�ka / od DKD 

14:00 Turis�ka 
pre seniorov so zdravotnými problémami / od DKD 

So 09:00 Turis�ka / od DKD 
Ukončenie kultúrneho a športového leta 

06.09. 10:00 Rodinná štafeta / Park Družba 
13:00 Spomienka na Deža 

fes�val umenia na mieste, ktoré je späté so životom 
hudobníka, umelca Deža Ursinyho / Park Fedákova 

Všetky programy sa uskutočnia len v prípade priaznivého počasia! 
Zmena programu vyhradená! 
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Sezóna prázdnin, letných grilovačiek, stretnutí je tu. Čo tak 
vyskúšať na grilovačke niečo špeciálne? Čarujte s figami i 

pavučinou, ktorá zajme vaše chute. Šéfkuchár a Dúbravčan 
VOJTO ARTZ vám poradí, ako na to. 

Poriadne mäso aj figa na gril 
D Ú B R AV K A  VA R Í  S   V  O J T  O M  A R  T Z  O M  

Teľací pavúčik / Spider steak 
s chrenom, smotanou a bryndzou 

POČET PORCIÍ :  5 

OBTIAŽNOSŤ:  NÍZKA 

ČAS PRÍPRAVY: 25 MINÚT + VARENIE ZEMIAKOV ŠUPE 

Č O  P O T R E B U J E M E :  

10 plátkov teľacieho pavúčika 
soľ, čerstvo namleté korenie 

Gremolata: 

4 väčšie citróny 
8 strúčikov cesnaku 

1 zväzok petržlenovej vňate (100 g) 
12 lyžíc olivového oleja extra virgin 

soľ, čerstvo namleté korenie 

Grilované zemiaky: 

8 ks stredne veľké zemiaky typ B 
1 vetvička tymianu a rozmarínu 

4 PL bryndze 
2 PL kyslej smotany 

2 PL nastrúhaného čerstvého chrenu 
3 - 4 PL masla 

soľ, čerstvo namleté korenie 
petržlenová vňať 

15 ks slanina - plátky 

Postup prípravy: 

1. Porcie teľacieho pavúčika potrieme 
olejom, osolíme a okoreníme. 

2. Grilujeme na dobre rozohriatom 
grile z oboch strán spolu s plátkami 
slaniny.  

3. Na zmes: Citróny dôkladne umyjeme 
teplou vodou, osušíme a odkrojíme 
kôru (len žltú časť, biela je horká). 

4. Nakrájame na jemné rezančeky a 
dáme do misky. 

5. Pridáme podrvený cesnak, petržle-
novú vňať (julienne) a olivový olej a 
premiešame. Osolíme, okoreníme. 

6. Na grilované zemiaky s chrenom a 
bryndzou: Zemiaky v šupke uvaríme 
v osolenej vode s pár vetvičkami ty-
mianu, rozmarínu prípadne byliniek 
podľa chuti. 

7. Potom ich rozpolíme a vydlabeme 
vnútro do misy. 

Grilované figy 
s limetovkovým crème fraîche 

POČET PORCIÍ :  5 

OBTIAŽNOSŤ:  NÍZKA 

ČAS PRÍPRAVY: 20 MINÚT + PEČENIE 

Č O  P O T R E B U J E M E :  

8 ks čerstvé figy 
3 ks limety na šťavu a kôru 

4 PL cukru 
4 PL crème fraîche 

1 ks vanilkový struk 
8 PL dezertné sladké víno 

3 PL trstinový cukor 
8 ks pekanové orechy na ozdobu 

Postup prípravy: 

1. Z limetiek vytlačíme do kastrólika 
šťavu, pridáme cukor a trošku limet-
kovej kôry. Zvaríme na hustý sirup. 

2. Vanilkový struk pozdĺžne rozrežeme 
a vyškrabeme semienka. 

3. V druhom kastróliku zvaríme  de-
zertné víno s vanilkovými zrnkami a 
strukom , trstinovým cukrom a na-
strúhanou kôrou z 1 limety na sirup 
a necháme schladnúť. Scedíme. 

4. V miske zmiešame zvarený limet-
kový sirup s créme fraiche a dáme 
dobre vychladiť. 

5. Gril rozohrejeme na cca 190°C. 
6. Figy nakrojíme na vrchnej časti do 

kríža. Rozložíme na grilovaciu dosku 
/ misku a polejeme zvareným de-
zertným vínom s vanilkou, položíme 
na gril a pečieme zhruba 15 minút. 

7. Figy naservírujeme na tanier, pole-
jeme ešte omáčkou, pridáme lyžicu 
smotanového krému s limetou a 
posypeme podrvenými pekanovými 
orechmi. 

„Otrepaný jednoduchý recept, ktorý za-
končí excelentne vašu  grilovaciu párty“! 

VIAC INŠPIRÁCIÍ  A RECEPTOV NÁJDETE NA:  

  vojtoartz – cookingshow,   cookingshow by  vojto artz, 
 vojtoartz - cookingshow, www.cookingshow.sk 
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BUĎ VIAC ELROQ
100 % ELEKTRICKÝ 

NABÍJAJ SUPERRÝCHLO 
UŽ OD 24 MINÚT 

NA OPERATÍVNY LÍZING 
OD 418 € MESAČNE BEZ DPH 

www.skoda-auto.sk 

Kombinovaná spotreba elektrickej energie a CO2 automobilov Škoda Elroq podľa cyklu WLTP: 15,2 – 16,6 kWh/100 km a 0 g/100 
km. Mesačná splátka operatívneho lízingu Škoda Bez Starostí platí pre Škoda Elroq vo verzii Essence 50 pri cenníkovej cene 27 488 
bez DPH na 48 mesiacov a nájazde 15 tisíc km ročne. Uvedené informácie a fotografi e majú len informatívno-ilustračný charakter.
Ďalšie informácie o ponuke, konečných cenách a špecifikáciách vám poskytne autorizovaný predajca značky Škoda. 

Todos Bratislava s.r.o. 
M. Sch. Trnavského 14 

841 01 Bratislava 

www.todos.sk 

www.skoda-auto.sk
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J U N I Á L E S  P R I P O M E N U L  S L Á V N U  Č E R E Š Ň O V Ú  M I N U L O S Ť  

Čerešňová dobrota v Dúbravke 
Poriadne teplo, slnko, no 

aj silný dážď, mraky. To 
všetko sa dalo stihnúť za ne-
celé dva dni na jednom podu-
jatí. Čerešňový juniáles sa už 
tradične spojil s Dúbravským
festivalom remesiel. A nespo-
jil sa len s ním a drobným 
červeným ovocím, ale aj hud-
bou, zábavou, stretnutiami. 
LUCIA MARCINÁTOVÁ 
ĽUBO NAVRÁTIL 

Piatok horúci a hudobný a sobota 
teplá i daždivá a najmä čerešňová a re-
meselná. Pódium počas prvého festi-
valového dňa patrilo obľúbenej miest-
nej seniorskej skupine Dúbravanka, a 
hosťujúcemu speváckemu súboru Se-
nioranka z Karlovej Vsi. Po programe 
pre skôr narodených sa ozvali mladé 
talenty, speváčka Petra s formáciou 
Feel It! a kapela Pell-Mell 59. 

Sobota sa začala farebne a tanečne 
zároveň. To sa počas vystúpenia po-
darilo spojiť tanečnej škole La Dansa z 
Dúbravky, deti zabavila interaktívnym 
vystúpením Mia a starších rozospieval 
Dúbravský matičiar. 

Po rytmických dúbravských mažo-
retkách prišlo k očakávanému stri-
haniu čerešňového strapca. Čerešne 
bolo vidieť aj na pultoch, v povestných 
štrúdľach. Nechýbalo ani ochutnáva-
nie a neskôr aj vyhodnotenie pekárskej 
súťaže Čerešňová dobrota. Program 
zasiahlo počasie, daždivý podvečer 

priniesol zmeny v programe, no podu-
jatie ani kvapky nezrušili. 

Čerešňový juniáles a Dúbravský re-
meselný festival spojili na jednom po-
dujatí remeslá, hudbu, tanec, čerešne, 
súťaženie a možno aj svoju symboliku 
- trošku lásky. Veď Dúbravka je čereš-
ničkou Bratislavy. 

Ako už názov podujatia Čerešňový 
juniáles napovedal, program sa to-
čil okolo sladkého červeného ovocia. 
Dúbravka bola totiž kedysi obec, kde 
sa darilo ovocinárstvu a čerešne sa 
vyvážali za hranice. Najväčší rozsah 
vývoz nadobudol po prvej svetovej voj-
ne, keď sa stali významnou obchodnou 
komoditou, vylepšujúcou rozpočet 
mnohých rodín. Dúbravčania zo že-
lezničnej stanice v Lamači dokázali v 
sezóne denne vypraviť jeden až jeden a 
pol vagóna čerstvých čerešní do Prahy, 

Brna či Viedne.  
Čerešne sa zbierali z rebríka,  ktorý 

sa v Dúbravke nazýval „ostrobica“,  
vážili sa na dvore v hostinci U Zajíč-
ka. Večer sa prvotriedne zrelé čerešne 
naložili na vlak a skoro ráno sa už pre-
dávali na pražských trhoch. Z čerešní 
sa pripravoval skvelý lekvár či kompót,  
ale jedli sa aj so slížmi či haluškami s 
makovou alebo orechovou posýpkou,  
nuž a samozrejme, v  sezóne bola naj-
väčšou pochúťkou čerešňová štrúdľa s 
makom, orechmi,  tvarohom,  prípadne 
sladkou strúhankou.  

Za najlepšie čerešne, po dúbravsky 
strešne,  sa v Dúbravke považovali tzv.  
kompanové. V  Dúbravke sa v júni vždy 
konali aj čerešňové slávnosti,  čerešňo-
vý strapec sa niesol po Jadranskej ulici 
v sprievode a v  roku 1946 sa dokonca 
uskutočnila výstava čerešní.  

Na podujatí nechýbala hudba, remeslá a čerešne v rôznych podobách. Foto: RL 

Dúbravka 
patrila deťom 

Medzinárodný deň detí je v 
Dúbravke stálicou  – každý 

rok patrí začiatok júna deťom a 
veselému programu pred domom 
kultúry. Inak tomu nebolo ani ten-
toraz. V pondelok 2. júna od 16:00 
sa pred DK-čkom ozýval smiech, 
hudba a nadšený krik detí. O zá-
bavu sa počas podujatia postarala 
známa dvojica Mici a Mňau. Na 
pódiu nechýbal ani Mr. Funtastic 
a hneď vedľa sa tvorili dlhé rady 
na maľovanie na tvár či balónové 
zvieratká. Nafukovačky, hry, súťa-
že, ukážky hasičov – program bol 
nabitý a deti si ho užívali naplno. 
Najväčší rozruch spôsobila penová 
párty – v momente, ako sa spus-
tila pena, celý priestor ožil výsko-
tom a tancujúcimi deťmi. Počasie 
nám prialo až do poslednej chvíle 
– všetko sa stihlo skôr, než sa nad 
mestskou časťou prehnala búrka. 
O rok sa vidíme znova!  (dš) 

Medzinárodný deň detí tradične pred 
domom kultúry. Foto: RL 

B Y L I N K O V Á Š P I R Á L A  N A  Z Š  P R I  K R Í Ž I   S O  S O L Á R N Y M  Z A V L A Ž O V A C Í M  S Y S T É M O M  

Špirála spojila žiakov aj predmety 
Žiaci zo Základnej školy Pri

kríži sú už druhý školský rok
zapojení v environmentálnom
programe Strom života. Pro-
stredníctvom zážitkového vzde- 
lávania o prírode, životnom
prostredí a kvalite života sa v
rámci neho prebúdza u žiakov
chuť učiť sa, meniť a konať v 
prospech ochrany a zveľaďova-
nia života na Zemi. 

Na jeseň sa Základná škola Pri kríži 
zapojila do medzinárodného progra-
mu INNO KIDS pod záštitou Erasmus 
a Strom života.  V  rámci výzvy sa bola 
učiteľka školy Ingrid Jančiarová vzde-
lávať v zahraničí.  Následne vyškolila 
ďalšie pani učiteľky a pod ich vede-
ním spracovali žiaci školy zelené steny,  
ktoré zdobia priestory školy.  Učitelia 
so žiakmi vytvárali z Lega a z prírodnín 
modely bylinkovej špirály.  K tomu, aby 
mohla pri škole aj reálne vzniknúť,  po-
trebovali financie.  Škola napísala pro-
jekt pod názvom:  Bylinková špirála so 
solárnym zavlažovacím systémom a za-
pojila sa do grantovej výzvy:  Skvelá jar 

so Stromom života.  „Podarilo sa nám 
uspieť a získali sme finančnú podporu 
na realizáciu skutočnej bylinkovej špi-
rály,“ približuje Ingrid Jančiarová.  „Na 
tvorbe participovali viacerí žiaci, aj pe-
dagógovia.“ 

Starší žiaci počas hodín technickej 
výchovy pod vedením pani učiteliek 
pracovali na ploche špirály pomocou 
rýľov,  motýk,  hrabličiek a iného nára-
dia.  Mladší žiaci podobne postupovali 
so svojimi učiteľkami počas hodín pra-
covného vyučovania a prírodovedy a v 
popoludňajších hodinách pokračovali 

v práci s vychovávateľkami. Najmlad-
ší žiaci kreslili na hodinách výtvarnej 
výchovy tabuľky k bylinkám, iní tvorili 
pexesá a leporelá o bylinkách. Na infor-
matike spracovali ďalší žiaci bylinkové 
komiksy a na hodinách slovenského 
jazyka čítali aj písali slohy a básničky o 
bylinkách. Rodičia pomáhali s inštalo-
vaním zavlažovacieho systému. 

Dnes sa tešia zo špirály aj pani ku-
chárky, ktoré môžu bylinky využívať 
pri príprave rôznych dobrôt. V závere 
školského roka zorganizovala škola aj 
veľkú bylinkovú slávnosť, na ktorej sa 

ochutnávali bylinkové limonády, čaje a 
zdravé nátierky zo školských byliniek. 

Toto podujatie bolo podporené z do-
tácie Ministerstva školstva, výskumu, 
vývoja a mládeže SR v oblasti práce s 
mládežou, ktorú administruje NIVAM 
– Národný inštitút vzdelávania a mlá-
deže a realizuje občianske združenie 
Strom života. (ij) 

Žiaci Základnej školy Pri kríži pri tvorbe bylinkovej špirály. Foto: ZŠ Pri kríži 
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T R H O V Ý  R I C H T Á R  D O Z E R A L  N A  K V A L I T U  T O V A R U  A J  M I E R Y  

Na omšu aj trh zvolával zvon 
veľa dedinčanov pracovalo
V lete žila Dúbravka svojím

normálnym tempom, 

mimo domu. Ostatní sa podľa 
počasia starali o polia a úro-
du. K väčšej zábave sa dostali 
na Svätú Annu - 26. júl. Toto 
meno bolo spojené s ľudovou
zbožnosťou, organizovali sa 
tanečné zábavy a veselice. 
K významnej spoločensko-
-kultúrnej udalosti v dedine
patrili bohoslužby, záhorácky 
– omše a trhy. 

ZORA BOHÁČOVÁ 

Omša sa ohlasovala vyzváňaním 
zvonov z kostolnej veže. Kostol bol 
miestom, kde sa ľudia mohli vyspove-
dať, miestom krstov, svadieb, ale i 
pohrebov. V Dúbravke to bol Kostol 
sv. Kozmu a Damiána, ktorý sa už 
300 rokov vypína ako jedna z naj-
starších dominánt obce. Podľa his-
toricky nepotvrdenej legendy boli 
Kozma a Damián lekármi - dvojička-
mi a svoje povolanie vykonávali bez-
platne. Sú patrónmi lekárov. Sviatok 
majú 26. septembra a na ich počesť 
sa v Dúbravke každoročne organizujú 
dúbravské hody. Po omši dedinčania 

zaplnili priestranstvo pred kostolom, 
kde si vymieňali rôzne produkty a 
tovary. Okolo kostola neskôr stavali 
stánky, ktoré boli zárodkami trhov a 
jarmokov. 

Trhy boli významným oživením 
spoločenského života, získali si veľkú 
obľubu nielen miestnych, ale aj ľudí 
z okolitých dedín a miest. Zastavovali 
sa i pocestní, ktorí rozprávali novinky 
zo sveta, a obchodníci s rozličným to-
varom. Nesmeli chýbať predavači súk-

na, modrotlače, čižmári, hrebenári, 
klobučníci, výrobcovia pušného pra-
chu, šafraníci a medovnikári. 

Okrem miestnych dedinských trhov 
sa v mestách konali tiež pravidelné 
týždenné trhy, zvyčajne vždy v utorok 
a v sobotu. Predávala sa zelenina, ko-
renie, mäso, ryby, ale aj remeselné 
výrobky. Začiatok a koniec výročných 
trhov sa v 15. – 16. storočí ohlasoval 
zvonom, na radnici vztýčili vlajku a 
na trhovom mieste vyvesili takzvanú 

ruku spravodlivosti držiacu meč na 
znak toho, že trh je pod kráľovskou 
ochranou. Začiatok výročných trhov 
sa neskôr oznamoval aj slávnostnými 
fanfárami z radničnej veže. 

Aby na trhoch vládol poriadok a do-
držiavala sa kvalita tovaru a miest-
ne miery, na všetko dozeral trhový 
richtár, ktorý bol zamestnancom mes-
ta. Trhový richtár býval zvyčajne aj 
sudcom v sporoch trhovníkov a ob-
chodníkov. 

Z trhu sa vždy patrilo doniesť „jar-
močné“ – deťom medovníček, dcére 
stužku do vlasov, otcovi tabak alebo 
fajku. Mládenci kupovali pre svoje 
milé medovníkové srdiečka či zrka-
dielko. Okrem toho, že sa na trhoch 
dalo výhodne predať i kúpiť, trhy 
navštevovali aj kaukliari, žongléri a 
komedianti, ako aj speváci a zabávači. 
Veľmi obľúbenou skupinou boli po-
tulní herci, ktorí často predvádzali 
jarmočné piesne, opisujúce historické 
udalosti, katastrofy, živelné pohromy, 
ale aj hrôzostrašné príbehy a vraždy. 
Keďže v 17. – 18. storočí ešte nevy-
chádzali pravidelné noviny – ľudia sa 
správy dozvedali práve na jarmokoch 
a viaceré vážne udalosti ľudoví umelci 
zveršovali a ústnou tradíciou sa šírili 
od mesta k mestu. 

Kaplnka Panny Márie Ružencovej. Foto: Lucia Marcinátová 

Š P O R T O V É  H R Y  D Ú B R AV S K Ý C H  S E N I O R O V  S E N I O R O V  A  D E Ň  Z D R AV I A  2 0 2 5  V  PA R K U  P E K N Í KO VA  

Gajdoš štvornásobným víťazom 

Zaúčasti vyše 100 seniorov sa 
uskutočnili už po deviaty raz 

Športové hry seniorov.  Seniori sa dlho-
dobo pripravovali na ich najväčšie 
športové podujatie roka v Parku Pek-
níkova. 

Seniori si na športových hrách v  Dúb- 
ravke zmerali sily v  šesťboji – v hode 
šípkami,  medicinbalom do diaľky,  v 
streľbe futbalovou loptou na bránku,  
florbalovou loptičkou na malú bránku,  
na basketbalový kôš a v hode granátom 
na cieľ.  V  predošlých rokoch sa súťaži-
lo vo vekových kategóriách:  A (60 - 70 
rokov),  B (71 - 76 rokov),  C (76 - 80 ro-
kov) a D (81 - viac rokov). 

V tomto roku sa súťažilo v novom 
formáte, a to bez vekového rozdielu, v 
športovej terminológii ako Open. Súťa-
žili všetky DC 1 - 4 a JDS Dúbravka a to 
tak , že jednotliví členovia týchto druž-
stiev boli hodnotení podľa dosiahnu-
tých bodových ziskov ako prví, druhí, 
tretí. Najlepšie bodové zisky jednotliv-
cov všetkých družstiev sa vyhodnotili a 
vytvorili finálové umiestnenia. 

Víťazi v základnom kole DC 1 - 4 a 
JDS boli odmenení medailami. Finálo-
vé umiestnenia boli ocenené pohármi. 
Prvenstvo si spred roka obhájil iba Vla-
dimír Gajdoš a získal tak zlatú medailu 
a pohár už po štvrtýkrát v rade. Medai-

lové umiestnenie z minulého roka si 
zopakovali H. Drápalová, T. Vizinová, 

H. Čulíková, Ľ. Šaradín, A. Vajgel. 
Súťažiacich prišli pozdraviť a tiež 

povzbudiť starosta Martin Zaťovič, vi-
cestarosta Marián Bohunský, vedúca 
Oddelenia sociálnych vecí a zdravot-
níctva Dominika Malačinová, mestskí 
poslanci Zdenka Zaťovičová a Juraj 
Káčer a koordinátorka Rady seniorov 
Zuzana Marková. Športové hry orga-
nizovali mestská časť Bratislava - Dúb-
ravka, Rada seniorov v Dúbravke, ko-
misia športu a Miestny odbor JDS Dú-
bravka. Ako už bolo tradíciou, pomohli 
aj dúbravskí hasiči, ktorí pripravili 

občerstvenie nevyhnutné k dobrým vý-
konom. 

Najväčšia športová akcia seniorov v 
roku priniesla dobré výkony a to aj zá-
sluhou dobrej organizácie Z. Markovej, 
V. Babitzovej , Z. Smolkovej a samo-
zrejme aj dobrovoľníkov. (vg) 

VÝSLEDKY 
DC/1 - 1. miesto Mária  Briat-
ková, 2. Alexander Vajgel, 3, 
Terézia Vizinová, 
DC/2 - 1. miesto Jozef Daňek, 
2. Edita Kurinová, 3. Helena 
Čulíková, 
DC/3 - 1. miesto Vladimír 
Gajdoš, 2. Ľudovít Šaradín, 3. 
Emanuel Rehák, 
DC/4 - 1. miesto Miloš Pola-
kovič, 2. Helena Drápalová, 3. 
Stanislav Melichárek, 
MO JDS -  1. Ľudmila Kišová, 2. 
Mária Sýkorová, 3. Marián Tiben-
ský, 

Finále: 

Ženy: 1. miesto Mária Briatko-
vá,  2. Ľudmila Kišová, 3. Helena 
Drápalová 
Muži: 1. miesto Vladimír Gajdoš, 
2. Ľudovít Šaradín, 3. Miloš 
Polakovič 

Spoločná fotografia súťažiach, organizátorov a zástupcov samosprávy. Foto: RL 
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V zlatej súťaží má klub osem hráčok 
Mynie sme klub, sme jed-

na veľká rodina. Pod 
týmto h

 
eslom sa na svojom 

webe predstavuje dievčenský 
volejbalový klub ŠŠK Gym-
názium Bilíkova Bratislava.  
Úspechy zbiera už od roku 
1995. Túto sezónu vybojovali
kadetky tretie miesto na Maj-
strovstvách Slovenska a ju-
niorky skončili na Slovensku 
strieborné. O klube a aj o tom, 
aké je trénovať čisto dievčen-
ský tím, sme sa porozprávali 
s PETROM ADAMCOM, tré-
nerom kadetiek. Prezidentkou 
klubu je Eva Koseková, býva-
lá hráčka a trénerka, ktorá 
bola v máji uvedená do Siene
slávy slovenského volejbalu. 
ZHOVÁRAL SA: 

LUCIA MARCINÁTOVÁ 

Začínajú sa prázdniny, leto, aké 
máte s dievčatami ŠŠK Gymnázium 
Bilíkova Bratislava plány? 

V júli máme pauzu a štandardne 
začíname 4. augusta, najmladšie 
hráčky začínajú o týždeň či dva ne-
skôr. V pláne máme sústredenie v 
Poltári s kadetkami, juniorkami a 
staršími žiačkami. S väčšinou druž-
stiev absolvujeme v lete aj prípravné 
turnaje, zväčša na prelome augusta a 
septembra a potom v septembri s ju-
niorkami a kadetkami ideme na turnaj 
do Talianska, do Přerova a štandardne 
aj do Levíc. 

Spomínate kadetky, juniorky, 
žiačky, koľko má klub dokopy 
hráčok? 

Asi 150. Najstaršie do 20 rokov sú 
juniorky, kadetky do 18 rokov, staršie 
žiačky do 16 rokov a žiackych druž-
stiev máme viac - A, B, mladšie žiačky 
a podobne. 

Trénujete len dievčatá? 
Len dievčatá už dlhodobo. Kedysi 

bol aj na Bilíkovej samostatný klub 
chlapcov, no ten skončil približne 
pred 10 rokmi. Chalani majú základňu 
vo volejbalovom klube VKP Bratisla-
va. 

 

 

 

 

  

  

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

 

  

  

Klub ŠŠK Gymnázium Bilíko-
va Bratislava nesie meno školy, ste 
spätí so školou? 

Klub vznikol za účasti bývalých 
učiteľov a vtedajšieho prezidenta klu-
bu Jána Dančíka a školy, no v súčas-
nosti sme najmä športový klub. Veľa 
hráčok je aj študentkami na Bilíkovej, 
no mnohé máme aj z iných škôl a častí 
Bratislavy. 

Trénujete len v priestoroch ško-
ly? 

Detské kategórie po staršie žiačky 
trénujú na Bilíkovej, kadetky a ju-
niorky trénujú na fakulte elektrotech-
niky a informatiky. Budovu fakulty 
však idú rekonštruovať, tak uvidíme, 

kde budeme trénovať. 
Nebol klub v minulosti prepo-

jený aj s Pezinkom? 
Mali sme s Pezinkom spoluprácu v 

extralige žien, bolo to v rokoch 2015 až 
2020. V Pezinku fungoval extraligový 
klub a potreboval sa opäť rozbehnúť, 
urobili sme preto takú spoluprácu. 
Pezinok mal niekoľko hráčok žien a 
my sme ich doplnili našimi juniorka-
mi. Hrali sme teda extraligu - taký 
mix žien a junioriek, ja som bol v tom 
družstve vtedy do roku 2019 asisten-
tom. 

Ako dlho pôsobíte ako tréner? 
V roku 2014 som prišiel na vysokú 

školu na Fakultu telesnej výchovy a 
športu a prakticky ihneď som začal aj 
trénovať, študoval som trénerstvo. Do 
roku 2019 som bol na Bilíkovej, po-
tom tri roky na športovej škole v Ni-
tre, neskôr som sa vrátil a v súčasnosti 
pôsobím na Bilíkovej. 

Akú kategóriu trénujete? 
Doteraz som mal kadetky, budúci 

rok budem mať juniorky. 
Hrávali ste volejbal? 

Áno, hral som v Poprade, v 
Trenčíne, potom som prišiel na vysokú 
školu, chvíľu som bol aj vo VKP. 

Určite mnohé z hráčok z Bilí-
kovej sa volejbalu venujú aj ako 
ženy, alebo v zahraničí. Máte takéto 
úspešné odchovankyne? 

Momentálne prebieha Zlatá Eu-
rópska Liga žien, súťaž reprezen-
tačných tímov, následne našu reprez-
entáciu čakajú majstrovstvá sveta v 

Thajsku a tam je hráčok z Bilíkovej 
viac (úsmev). Môžeme to zrátať – Bar-
bora Koseková, Simona Jelínková, 
Tereza Hrušecká, Ema Smiešková, 
Karin Palgutová, Karin Šunderlíková 
sú odchovankyne a Anička Kohútová, 
pôsobila u nás a podobne aj Emma 
Erteltová. Viaceré naše odchovankyne 
pôsobia v zahraničných súťažiach. 
Rovnako sa naše hráčky objavujú 
v nomináciách do mládežníckych 
reprezentačných družstiev. 

Fíha to je celkom dosť. Kedy 
vznikol klub ŠŠK Gymnázium Bilíko-
va Bratislava? 

V roku 1991 založili učitelia telesnej 
výchovy s podporou vedenia školy 
Školský športový klub, ktorý čoskoro 
nadviazal na volejbalovú tradíciu. Od 
roku 1995 bol klub oficiálne profi-
lovaný ako volejbalový mládežnícky 
športový klub. 

Čítala som o úspechu vašich 
hráčok na majstrovstvách Slovenska. 

Prvé sme mali Majstrovstvá Slo-
venska Junioriek v Leviciach, kde 
skončili dievčatá druhé a o týždeň ne-
skôr sme mali majstrovstvá kadetiek, 
kde skončili dievčatá tretie. Juniorky 
cestovali túto sezónu po celom Slo-
vensku, hrali aj v Prešove či v Strop-
kove. 

Aké je to byť a trénovať samé 
dievčatá? 

Zvyknete si (smiech). Dievčatá, s 
ktorými pracujem, dlhodobo športujú, 
trénujú, majú už profesionálne mysle-
nie, s nimi sa dobre spolupracuje. 

Aké sú podmienky pre volejbal 
a trénovanie v meste? Spomínali ste, 
že možno budete hľadať priestor pre 
kadetky a juniorky. 

Priestory fakulty budú istý čas re-
konštruovať, čo je fajn, treba to urobiť 
a radi sa tam potom vrátime. V piatky 
trénujeme aj na FTVŠ na Lanfranconi. 
Klubov a aj dievčat v meste je dosť. 
V Bratislave to však šport nemá ľahké, 
keďže tu nie sú mestské športové haly, 
Bilíkova je vhodná na tie začiatky a 
vývoj. Musíme hľadať komerčné haly, 
ale tie sú často vybookované. 

Spolupracujete s mestskou 
časťou Bratislava-Dúbravka? 

Mestská časť podporuje kluby dotá-
ciami, jednu získal aj náš klub, za čo 
ďakujeme. Pomáha nám. Klub sa 
tiež rád zúčastňuje podujatí, na ktoré 
ho mestská časť pozýva. Radi sme 
súčasťou napríklad Hodového sprie-
vodu. 

Plánujete nábor dievčat v sep-
tembri? Čo musí spĺňať nová hráčka? 

Všeobecne sa začína s volejbalom 
okolo 10 či 11 rokov, niekedy skôr v 7 
či 8 rokoch. Hľadáme najmä vysoké 
dievčatá, ktoré majú chuť športovať, 
talenty. Ideálne, keď majú nejaké 
športové základy, napríklad z gymnas-
tiky, tanca, plávania. 

Koľkokrát do týždňa trénujú? 
Prípravka dvakrát do týždňa, potom 

sa to zvyšuje, mladšie žiačky štyrikrát 
do týždňa, kadetky a juniorky päťkrát 
do týždňa, k tomu majú dvakrát do 
týždňa posilňovňu. 

Bronzové kadetky volejbalového klubu na majstrovstvách. Foto: archív ŠŠK Gymnázium Bilíkova Bratislava 
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Kobyla svedčala bežeckému páru 
T retí ročník AZ Pneu Ver-

tical Dúbravského behu 
na Kobylu bol opäť rekordný. 
Nielen počtom 211 štartujú-
cich v hlavnom behu a 124 v 
„päťke“ na Peťke, ale aj časom 
víťaza. 

JURAJ MARCINÁT 

„Mám síce aj nejaký ten slovenský 
titul, ale na borca ako Rišo Varga sa 
nechytám. On bol na olympiáde, to 
je úplne iný level.“ Radovan Tomeček 
nepriamo odmietol úlohu favorita, 
keď mu ju pred štartom hlavných 
pretekov 3. ročníka AZ Pneu Verti-
cal chcel „našiť“ moderátor Tomáš 
„Tomadžo“ Kadlec. 

V LESE JE TO LEPŠIE AKO 
NA CESTE ČI DRÁHE 

Lenže jeden z iniciátorov 
Dúbravského behu na Kobylu Richard 
Varga aj tento rok zachoval tradíciu. 
Týždeň po definitívnom ukončení 
svojej úspešnej triatlonovej kariéry 
absolvoval preteky iba v tréningovom 
tempe (56:48) so svojimi zverencami 
vo Varga Triathlon Academy, a tak bol 
o niečo vyše trištvrte hodiny ako prvý 
z mužov v cieli Tomeček. A to v novom 
rekorde podujatia. Z času vlaňajšieho 
víťaza Martina Blahušiaka stiahol síce 
iba jedinú sekundu na 45:12, ale aj to 
sa počíta. 

„Trať som nepoznal, ale bola do-
bre vyznačená, takže za mňa výborné 
preteky. Organizátori stáli všade, kde 
sa dalo zablúdiť. Prakticky celý čas 

som bežal na čele a išiel som si svoje 
tempo,“ priblížil 30-ročný člen Atle-
tiky Šport hrou Bratislava. 

Podujatie bral ako prípravu na ma-
jstrovstvá Slovenska v behu do vrchu 
– o necelý mesiac získal na Dono-
valoch svoje druhé striebro a celko-
vo tretiu medailu. „Dá sa povedať, že 
práve takéto preteky mám najradšej. 
Keď už budú roky pribúdať, asi ich 
budem vyhľadávať ešte viac, pretože 
ma behanie v prírode baví viac ako na 
ceste alebo na dráhe,“ prezradil Rado-
van Tomeček, dlhoročný koordinátor 
úspešného projektu Detská atletika. 

Rado dobehol do cieľa pretekov na 
10 km z ulice Pod záhradami na vrchol 
Devínskej Kobyly a späť iba o 7 sekúnd 
pred Tomášom Syrovým (KOB Sokol 
Pezinok) 42:22, tretí Lukáš Gdovin 
(ŠK Run For Fun Bratislava), víťaz 
prvého ročníka, bol už o viac ako 2 
minúty pomalší. 

Člen širšej slovenskej vytrvaleckej 
špičky si nenechal ujsť ani Plachého 
prémiu. Ako prvý zdolal úvodné 

stúpanie Plachého ulicou a z Dúbravky 
si odniesol poukaz na kolekciu pneu-
matík od generálneho partnera podu-
jatia. „Povedal som si, že by bola škoda 
nepokúsiť sa o ňu. Držal som sa vpre-
du a zo skupiny troch chalanov som 
mal na kopci najviac síl. Bol to jeden 
z mojich čiastočných cieľov. Podarilo 
sa,“ tešil sa Tomeček. 

VÍŤAZKA SA CHCE VRÁTIŤ 

Radosť mal aj z prvenstva svojej 
priateľky Zuzany Bibzovej (48:42). 
Pre víťazku ženskej kategórie to takis-
to bola premiéra na AZ Pneu Verti-
cal. „Mala som pred traťou rešpekt, 
najmä keď som si pozrela jej profil. 
Prvý kopec bol nakoniec naozaj dosť 
výživný, ale zvyšok sa mi už zdal v 
pohode. Pri zbiehaní z Kobyly som ne-
dokázala celkom zrýchliť, trochu som 
sa aj bála, bolo to dosť strmé. Celkovo 
veľmi pekná trať,“ pochválila bežkyňa 
banskobystrickej Dukly a sľúbila, že o 
rok sa na preteky vráti. 

V Dúbravke sa opäť súťažilo aj na 5 
km na okruhu Peťka a organizátori z 
o. z. Beh si ty v spolupráci s mestskou 
časťou Dúbravka pripravili tiež detské 
trate od 500 do 1000 m, na ktorých 
štart sa postavilo celkovo 138 chlap-
cov a dievčat. 

Tradičnú bodku za vydareným 
podujatím dalo odovzdanie symbo-
lickej poukážky v hodnote 1 950 eur 
občianskemu združeniu Psi na ži-
vot. Touto sumou prispeli účastníci a 
spoločnosť AZ Pneu na výcvik, chov a 
starostlivosť o vodiace psy pre nevi-
diacich. 

AZ PNEU VERTICAL 2025 

D10 km muži (161 štartujúcich): 
1. Radovan Tomeček (Atletika 
Šport hrou Bratislava) 42:15, 2. 
Tomáš Syrový (KOB Sokol Pezi-
nok) 42:22, 3. Lukáš Gdovin (ŠK 
Run For Fun Bratislava) 44:19 
10 km ženy (50): 1. Zuzana 
Bibzová (ŠK Dukla o. z. Banská 
Bystrica) 48:42, 2. Michaela 
Kucháriková (bez klubu) 49:29, 
3. Kristína Erdélyiová (ERD Team) 
52:13, 4. Sonja Miler (bez klubu) 
56:32 
5 km muži (61): 1. Gabriel Foltan 
(TJ Družstevník Lovčica Trubín) 
17:35, 2. Andrej Kabina (AK Ve-
terán Bratislava) 19:02, 3. Martin 
Vrubel (bez klubu) 19:03 
5 km ženy (63): 1. Daria Smo-
liarová (Ukr.) 24:01, 2. Denisa 
Révayová 24:14, 3. Dagmar 
Halenkovičová (obe bez klubu) 
24:31 

Vandalizmus na  
toaletách pokračuje 

Sanitárny kontajner v Parku Pek-
níkova opäť čelí poškodeniu. Plá-

novaná v ňom je aj kaviareň. Najskôr 
graffiti. Potom poškodené toalety a 
onedlho hneď tri ďalšie prípady – 
znehodnotené toaletné sedadlá na 
ženských a bezbariérových toaletách, 
zásah do vykurovacieho telesa na 
mužských toaletách  a ďalšie úmyselné 
škody, ktoré vyžadujú opravy. Tieto 
priestory sú určené pre Dúbravčanov. 
Pre rodiny, pre deti, pre športovcov, 
seniorov, pre každého, kto chce tráviť 
čas v parku dôstojne a s komfortom. 
Spoločný majetok je nás všetkých. 
Vážme si ho. Prosíme vás o obozret-
nosť. Ak uvidíte niečo podozrivé, aké-
koľvek nevhodné správanie, nahláste 
to: tlacove@dubravka.sk. 

Ďakujeme každému, komu na 
Dúbravke záleží. 

7 .  R O Č N Í K  D Ú B R AV S K E J  B O W L I N G O V E J  L I G Y  S E N I O R O V  

Denné centrum 3 znovu víťazne 
Začiatkom júna sa uskutočnilo už 4.  

kolo Dúbravskej bowlingovej ligy 
seniorov (DBLS),  ktoré prinieslo zaují-
mavé súboje denných centier. Pred 4.  
kolom boli centrá v počte dosiahnutých 
bodov tesne vedľa seba.  To sa v tom-
to kole zmenilo,  keď výborným výko-
nom sa Denné centrum 3 dostalo na 
1.  miesto s náskokom 82 bodov pred 
Denným centrom 1. 

V  súťaží jednotlivcov  sa poradie ne-
zmenilo - H.  Drápalová a V. Gajdoš si 
udržali vedúce postavenia.  Piate kolo je 
naplánované na 30. septembra.  (vg) 

VÝSLEDKY 4. KOLA (3.6.2025) 

● 1. DC/3  - (Ľ. Škoviera143. V. Gajdoš 
136, F. Žilinský 90, E. Barboríková 102,  

J. Barborík 118,) - 589 bodov 
● 2. DC/1 - (F. Šišolák 135, A. Vajgel 

93, T. Vizinová 92, A. Dosoudilová 89, 
Š. Bajteková 90,) - 499 bodov 
● 3. DC/4 - (H. Drápalová 120, D. 

Melichárková 108, H. Uhráková 92, 
I. Ďuris 88, V. Babitzová 79, ) - 487 
bodov 

● 4. DC/2 - (M. Bartoň 116, E. 
Kurinová 75, M. Demková 70, M. 
Hargašová 69, B. Búrik 112,) - 442 
bodov 

NAJLEPŠÍ JEDNOTLIVCI V KOLE: 

● Ženy: 1. H. Drápalová 120,  2. D. 
Melichárková 108, 3. E .Barboríková 
102, 4. - 5 H. Uhráková 92, T. Vizinová 
92, 6, Š. Bajteková 

● Muži: 1. Ľ. Škoviera 143., 2. V. 

Gajdoš 136, 3. F. Šišolák 135, 4. J. 
Barborík 118, 5. M. Bartoš 116, 6. B. 
Búrik 112 

PO 4. KOLE: 

● Družstvá: 1. DC/3 -2200 bod.; 2. 
DC/1 - 2118 bod.; 3. DC/4 - 2117 bod.; 
4. DC/2 - 1863 bod. 

Jednotlivci: 

● Ženy: 1. H. Drápalová 541, 2. 
E. Barboríková 421, 3. H. Uhráková 
416, 4. D. Melichárková 399, 5. Š. 
Bajteková 398, 6. A. Dosoudilo-
vá 387 

● Muži: 1. V. Gajdoš 588, 2. F. 
Šišolák 498, 3. B. Búrik 456, 4. Ľ. 
Škoviera 452, 5. M. Bartoň 427, 6. J. 
Barborík 374 
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